
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 2583
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 2ο Γενικό Λύκειο Καµατερού, σελ. 2616
3. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 2611, 2612, 2615
4. Ανακοινώνεται επιστολή προς τον Πρόεδρο της Βουλής

κ. Νικόλαο Βούτση, από την Αναπληρώτρια Γενική Γραµµα-
τέα της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Μαρία Αντωνίου, µε την οποία γνωστοποιεί ότι την Τρίτη 24
Νοεµβρίου 2015 η Νέα Δηµοκρατία όρισε, σύµφωνα µε το
καταστατικό της, τον νέο Πρόεδρό της, το Βουλευτή Λασι-
θίου κ. Ιωάννη Πλακιωτάκη, σελ. 2608 - 2609

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων  και ερώ-

τησης της Παρασκευής 27 Νοεµβρίου 2015, σελ. 2610
2. Κατάθεση αναφορών µε αριθµό από 456 έως 535, σελ.

2583 – 2599
3. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

2600 - 2607
3. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Οικονοµικών:
i. σχετικά µε την απώλεια δισεκατοµµυρίων ευρώ του κρά-

τους µέσω offshore εταιρειών, σελ. 2611
ii. σχετικά µε τη λήψη µέτρων ανακούφισης των σεισµο-

πλήκτων και αποκατάστασης των ζηµιών στη Λευκάδα, σελ.
2613

β) Προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγ-
κρότησης, σχετικά µε την αλλαγή του επικεφαλής στη Διεύ-
θυνση Εσωτερικών Υποθέσεων της Ελληνικής Αστυνοµίας,
σελ. 2615

γ) Προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την αναδροµική κατάρ-
γηση ευνοϊκής ρύθµισης για τους νέους ασφαλισµένους του
Ενιαίου Ταµείου Ανεξάρτητα Απασχολούµενων (ΕΤΑΑ), σελ.
2617

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
Κατάθεση σχεδίου νόµου:
Οι Υπουργοί Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης, Αλληλεγ-

γύης, Εσωτερικών, Διοικητικής Ανασυγκρότησης, Οικονο-
µίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού, Εθνικής  Άµυνας, Παιδείας,
Έρευνας και Θρησκευµάτων, Εξωτερικών, Δικαιοσύνης, Δια-
φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, Υγείας, Πολιτισµού
και Αθλητισµού, Οικονοµικών, Περιβάλλοντος και Ενέργειας,
Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, Ναυτιλίας και Νησιωτι-
κής Πολιτικής, Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων και οι
Αναπληρωτές Υπουργοί Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης
και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, Εξωτερικών και Εσωτερικών
και Διοικητικής Ανασυγκρότησης, κατέθεσαν στις 25-11-2015
σχέδιο νόµου: «Κύρωση Αναθεωρηµένου Ευρωπαϊκού Κοι-
νωνικού Χάρτη», σελ. 2614

ΠΡΕΟΕΔΡΕΥΩΝ

ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Ν. , σελ. 2583 - 2618
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ΚΑΜΜΕΝΟΣ Δ. , σελ. 2612
ΜΩΡΑΪΤΗΣ Ν. , σελ. 2615
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ΚΑΜΜΕΝΟΣ Δ. , σελ. 2611, 2612
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ΣΑΡΙΔΗΣ Ι. , σελ. 2617
ΤΑΣΣΟΣ Σ. , σελ. 2613, 2614, 2615
ΤΟΣΚΑΣ Ν. , σελ. 2616, 1617
ΦΩΤΗΛΑΣ Ι. , σελ. 2615, 2616

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΒ’

Πέµπτη 26 Νοεµβρίου 2015



Αθήνα, σήµερα στις 26 Νοεµβρίου 2015, ηµέρα Πέµπτη και
ώρα 9.36’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Δ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΝΙΚΗΤΑ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 24-11-2015
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΛΑ’ συνεδριάσεώς του, της Τρίτης 24
Νοεµβρίου 2015, σε ό,τι αφορά στην ψήφιση στο σύνολό του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Κύρωση: α) της
από 28 Ιουνίου 2015 Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Τρα-
πεζική αργία βραχείας διάρκειας» (Α’ 65), β) της από 30 Ιουνίου
2015 Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Τροποποίηση του άρ-
θρου πρώτου της από 28 Ιουνίου 2015 Πράξης Νοµοθετικού Πε-
ριεχοµένου “Τραπεζική αργία βραχείας διάρκειας”» (Α’ 66), γ)
της από 14 Ιουλίου 2015 Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου
«Συµπλήρωση της Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου της 28ης
Ιουνίου 2015 “Τραπεζική αργία βραχείας διάρκειας” (Α’ 65), όπως
τροποποιήθηκε µε την από 30 Ιουνίου 2015 Πράξη Νοµοθετικού
Περιεχοµένου (Α’ 66) και ισχύει, αναφορικά µε την παράταση
διάρκειας τραπεζικής αργίας, ρύθµιση θεµάτων συναλλαγών
κατά τη διάρκεια αυτής, περιοριστικών µέτρων, αναστολή πρά-
ξεων αναγκαστικής εκτέλεσης, καταβολής εγγυοδοσιών και
πάσης φύσεως παραβόλων, καθώς και της παράτασης της λύ-
σης και εκκαθάρισης του ΟΔΙΕ» (Α’ 79), δ) της από 18 Ιουλίου
2015 Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Επείγουσες ρυθµίσεις
για τη θέσπιση περιορισµών στην ανάληψη µετρητών και τη µε-
ταφορά κεφαλαίων και τις τροποποιήσεις των νόµων 4063/2012,
4172/2013, 4331/2015 και 4334/2015» (Α’ 84), ε) της από 31 Ιου-
λίου 2015 Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Τροποποιήσεις
στις από 28 Ιουνίου 2015, 14 Ιουλίου 2015 και 18 Ιουλίου 2015
Πράξεις Νοµοθετικού Περιεχοµένου και κατεπείγουσες ρυθµί-
σεις για αξιόγραφα και για την υποστήριξη της διαπραγµάτευσης
της Ελληνικής Κυβέρνησης µε τον Ευρωπαϊκό Μηχανισµό Στα-

θερότητας (Ε.Μ.Σ.), την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, την Ευρωπαϊκή
Κεντρική Τράπεζα (Ε.Κ.Τ.) και το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο
(Δ.Ν.Τ.)» (Α’ 90), στ) της από 17 Αυγούστου 2015 Πράξης Νοµο-
θετικού Περιεχοµένου «Κατεπείγουσες Ρυθµίσεις για την Απο-
κατάσταση των Ζηµιών από Ακραία Καιρικά Φαινόµενα στην
Περιφερειακή Ενότητα Έβρου» (Α’ 97), ζ) της από 19 Αυγούστου
2015 Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Προσθήκη διάταξης
στο ν. 2292/1995 “Οργάνωση και λειτουργία του Υπουργείου
Εθνικής Άµυνας, διοίκηση και έλεγχος των Ενόπλων Δυνάµεων
και άλλες διατάξεις”» (Α’ 100), η) της από 22 Αυγούστου 2015
Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Επείγουσες ρυθµίσεις για
την αντιµετώπιση της ανθρωπιστικής κρίσης που έχει δηµιουρ-
γηθεί σε νησιά του ανατολικού Αιγαίου λόγω της αιφνίδιας,
απρόβλεπτης και µαζικής εισόδου µεγάλου αριθµού µετανα-
στών» (Α’ 101), θ) της από 26 Αυγούστου 2015 Πράξης Νοµοθε-
τικού Περιεχοµένου «Κατεπείγουσες ρυθµίσεις για την οµαλή
λειτουργία των Οργανισµών Τοπικής Αυτοδιοίκησης» (Α’ 102), ι)
της από 10 Σεπτεµβρίου 2015 Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµέ-
νου «Κατεπείγουσες ρυθµίσεις για την απρόσκοπτη έναρξη του
σχολικού έτους 2015-2016 και την εύρυθµη λειτουργία των σχο-
λικών µονάδων» (Α’ 108) και ια) της από 25 Σεπτεµβρίου 2015
Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Τροποποίηση του άρθρου
13 του ν. 4111/2013» (Α’ 119) και ιβ) της από 7.10.2015 Πράξης
Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Ρύθµιση κατεπειγόντων θεµάτων
των Υπουργείων Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνι-
κής Αλληλεγγύης, Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού, Εσω-
τερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης, Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων και Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων» (Α’
127) και άλλες διατάξεις».)

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον Γραµµατέα της Βου-
λής κ. Μάριο Κάτση, Βουλευτή Θεσπρωτίας, τα ακόλουθα: 

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΖ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Α’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΒ’

Πέµπτη 26 Νοεµβρίου 2015



2584 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΒ’ - 26 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2015 2585



2586 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΒ’ - 26 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2015 2587



2588 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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2590 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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2592 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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2594 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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2596 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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2598 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

2600 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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2602 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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2604 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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2606 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Κάτση, σας ευ-
χαριστούµε.

Ολοκληρώθηκε η ανάγνωση των αναφορών.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο σηµείο θα ήθελα να ανα-

γνώσω την εξής επιστολή προς το Σώµα:
«Προς τον Πρόεδρο της Βουλής. 
Αξιότιµε κύριε Πρόεδρε, σας γνωρίζω ότι την Τρίτη 24 Νοεµ-

βρίου 2015 η Νέα Δηµοκρατία όρισε, σύµφωνα µε το καταστα-
τικό της, τον νέο Πρόεδρό της, τον Βουλευτή Λασιθίου κ. Ιωάννη

Πλακιωτάκη. 
Σας παρακαλώ να γνωστοποιήσετε την επιστολή µου αυτή στο

Σώµα.
Μαρία Αντωνίου, Αναπληρώτρια Γενική Γραµµατέας της Κοι-

νοβουλευτικής Οµάδος της Νέας Δηµοκρατίας».
Η σχετική επιστολή θα καταχωρισθεί στα Πρακτικά.
(Η προαναφερθείσα επιστολή καταχωρίζεται στα Πρακτικά και

έχει ως εξής:

2608 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΒ’ - 26 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2015 2609



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επι-
καίρων ερωτήσεων της Παρασκευής 27 Νοεµβρίου 2015. 

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 205/24-11-2015 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Αθηνών του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Γεωργίου Δηµαρά προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέρ-
γειας, σχετικά µε την άδεια λειτουργίας της µονάδας ιχθυοκαλ-
λιέργειας στο Πόρτο Γερµενό.

2. Η µε αριθµό 211/24-11-2015 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηρακλείου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ελευθερίου Αυγε-
νάκη προς τον Υπουργό Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού,
σχετικά µε την καθυστέρηση και τα προβλήµατα στη χρηµατο-
δότηση στο έργο «Οδικός Άξονας Ηρακλείου–Μεσαράς».

3. H µε αριθµό 198/23-11-2015 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αιτωλοακαρνανίας του Λαϊκού Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή
κ. Κωνσταντίνου Μπαρµπαρούση προς τον Υπουργό Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την καταβολή της ενιαίας
ενίσχυσης στους αγρότες για το 2015.

4. Η µε αριθµό 196/23-11-2015 επίκαιρη ερώτηση του ΣΤ’ Αν-
τιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή Δωδεκανήσου της Δηµο-
κρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ–ΔΗΜΑΡ κ. Δηµητρίου Κρεµα-
στινού προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά
µε την αποκατάσταση του Εθνικού Θεάτρου Ρόδου.

5. Η µε αριθµό 207/24-11-2015 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αττικής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη
Γκιόκα προς τον Υπουργό Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµά-
των, σχετικά µε την εξασφάλιση της υποχρεωτικής αµοιβής της
πρακτικής άσκησης των σπουδαστών των ΙΕΚ και την κατοχύ-
ρωση των εργασιακών και ασφαλιστικών τους δικαιωµάτων.

6. Η µε αριθµό 193/23-11-2015 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Αθηνών του Ποταµιού κ. Γεωργίου  Αµυρά προς τον
Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, σχετικά µε τη θέση του
Υπουργείου για το αίτηµα της ΔΕΗ περί χορήγησης δωρεάν δι-
καιωµάτων εκποµπών στη λιγνιτική ηλεκτροπαραγωγή.

7. Η µε αριθµό 202/24-11-2015 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Λάρισας των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Βασιλείου Κόκκαλη
προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, σχετικά µε την
επαπειλούµενη κύρωση της διακοπής του ρεύµατος σε περί-
πτωση αδυναµίας εξόφλησης εκ µέρους του καταναλωτή.

8. Η µε αριθµό 197/23-11-2015 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Αθηνών της Ένωσης Κεντρώων κ. Γεωργίου Καρρά
προς τον Υπουργό Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού, σχε-
τικά µε τον κίνδυνο δυσµενών οικονοµικών-περιουσιακών συνε-
πειών σε βάρος οφειλετών στεγαστικού δανείου κύριας κατοι-

κίας, σε περίπτωση της µερικής κάλυψης από το ελληνικό δηµό-
σιο του ποσού της µηνιαίας καταβολής του.

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 206/24-11-2015 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β’ Πειραιά του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Ει-
ρήνης Κασιµάτη προς τον Υπουργό Ναυτιλίας και Νησιωτικής
Πολιτικής, σχετικά µε την εξαίρεση του πορθµείου Περάµατος–
Σαλαµίνας από τη σύµβαση παραχώρησης του ελληνικού δηµο-
σίου προς τον ΟΛΠ.

2. Η µε αριθµό 212/24-11-2015 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Άρτας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεωργίου Στύλιου προς
τον Υπουργό Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε
την αντιµετώπιση των προβληµάτων των δηµόσιων ΙΕΚ.

3. Η µε αριθµό 199/23-11-2015 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αττικής του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή κ. Ηλία Κασι-
διάρη προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπί-
νων Δικαιωµάτων, σχετικά µε την άρση αρνητικών συνεπειών του
άρθρου 78 του ν. 4146/2013 και την πορεία ελέγχων για υποθέ-
σεις διαφθοράς.

4. Η µε αριθµό 201/24-11-2015 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηρακλείου της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ–
ΔΗΜΑΡ κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την απόφαση του Υπουρ-
γείου στη συνεδρίαση του Συµβουλίου Υπουργών Γεωργίας της
Ευρωπαϊκής Ένωσης εις βάρος του ελληνικού ελαιόλαδου. 

5. Η µε αριθµό 208/24-11-2015 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Αθηνών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χρή-
στου Κατσώτη προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την αντιµε-
τώπιση των προβληµάτων των εργαζοµένων στα καταστήµατα
«Carrefour Μαρινόπουλος».

6. Η µε αριθµό 195/23-11-2015 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Αθηνών του Ποταµιού κ. Θεοχάρη Θεοχάρη προς τον
Υπουργό Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τη
στάση του Υπουργείου για την αντιµετώπιση των διεθνών αξιο-
λογητών στις σχολές του Εθνικού και Καποδιστριακού Πανεπι-
στηµίου Αθηνών.

ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ (Άρθρο 130 παράγραφος 5 του Κα-
νονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 396/20-10-2015 ερώτηση της Βουλευτού Πιε-
ρίας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Ελισσάβετ
Σκούφα προς τον Υπουργό Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµά-
των, σχετικά µε τα προβλήµατα στη διαχείριση του τεχνολογικού
εξοπλισµού των σχολικών µονάδων.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Για να µην το κάνω ενδιαµέσως, ανακοινώνω στο Σώµα τις επί-
καιρες ερωτήσεις οι οποίες δεν θα συζητηθούν σήµερα:

Η πρώτη µε αριθµό 189/23-11-2015 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου της Βουλευτού Καρδίτσας του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-
κής Αριστεράς κ. Χρυσούλας Κατσαβριά–Σιωροπούλου προς τον
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την
υποστήριξη και την αξιοποίηση του Εθνικού Κέντρου Ποιοτικού
Ελέγχου, Ταξινόµησης και Τυποποίησης Βάµβακος στον Νοµό
Καρδίτσας, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του Υπουργού
και διαγράφεται.

Η δεύτερη µε αριθµό 180/20-11-2015 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου του Βουλευτή Δράµας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Δη-
µητρίου Κυριαζίδη προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών
και Δικτύων, σχετικά µε τον αναπτυξιακό σχεδιασµό του Νοµού
Δράµας, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του Υπουργού και
διαγράφεται.

Η τρίτη µε αριθµό 184/20-11-2015 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Α’ Πειραιά του Λαϊκού Συνδέσµου - Χρυσή
Αυγή κ. Νικολάου Κούζηλου προς τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας,
σχετικά µε την προµήθεια βληµάτων από τον Στρατό Ξηράς, δεν
θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του Υπουργού και διαγράφεται.

Η τέταρτη µε αριθµό 173/17-11-2015 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου του Βουλευτή Αργολίδας της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης ΠΑΣΟΚ–ΔΗΜΑΡ κ. Ιωάννη Μανιάτη προς τον Υπουργό
Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε την αντιµετώ-
πιση των προβληµάτων των αστικών συγκοινωνιών της Αθήνας,
δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του Υπουργού και διαγράφε-
ται.

Η πρώτη µε αριθµό 190/23-11-2015 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου της Βουλευτού Ιωαννίνων του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς κ. Μερόπης Τζούφη προς τον Υπουργό Υγείας,
σχετικά µε τη λειτουργία υπολογιστικού τοµογράφου (PET-CT)
Ιωαννίνων, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του Υπουργού και
διαγράφεται.

Η δεύτερη µε αριθµό 181/20-11-2015 επίκαιρη ερώτηση δεύ-
τερου κύκλου του Βουλευτή Μαγνησίας της Νέας Δηµοκρατίας
κ. Χρήστου Μπουκώρου προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων, σχετικά µε την αναστολή αδειοδότησης έργων
ανανεώσιµων πηγών ενέργειας από τις Περιφερειακές Διευθύν-
σεις Αγροτικής Οικονοµίας και Κτηνιατρικής, δεν θα συζητηθεί
λόγω κωλύµατος του Υπουργού και διαγράφεται.

Η τρίτη µε αριθµό 185/20-11-2015 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του Βουλευτή Αιτωλοακαρνανίας του Λαϊκού Συνδέσµου
- Χρυσή Αυγή, κ. Κωνσταντίνου Μπαρµπαρούση προς τον Υπουρ-
γό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την καταβολή
της ενιαίας ενίσχυσης στους αγρότες για το 2015, δεν θα συζη-
τηθεί λόγω κωλύµατος του Υπουργού και διαγράφεται.

Η τέταρτη µε αριθµό 175/18-11-2015 επίκαιρη ερώτηση δεύ-
τερου κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου της Δηµοκρατικής Συµ-
παράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον
Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε τη χρη-
µατοδότηση του Οργανισµού Ανάπτυξης Κρήτης, δεν θα συζη-
τηθεί λόγω κωλύµατος του Υπουργού και διαγράφεται.

Η πέµπτη µε αριθµό 192/23-11-2015 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου του Ζ’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή Λά-
ρισας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεωργίου
Λαµπρούλη προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την καταβολή
των δεδουλευµένων στους εργαζόµενους στα κέντρα υγείας, δεν
θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του Βουλευτή και διαγράφεται.

Η έκτη µε αριθµό 188/23-11-2015 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του Βουλευτή Λάρισας των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Βα-
σιλείου Κόκκαλη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την
απώλεια της ρύθµισης των εκατό δόσεων λόγω της µονοµερούς
µείωσης από τις τράπεζες του ποσού της δόσης που καταβάλ-
λουν εµπρόθεσµα οι οφειλέτες στον τραπεζικό λογαριασµό της
ρύθµισης, δεν θα συζητηθεί λόγω αναρµοδιότητας.

Όπως αντιλαµβάνεστε, φαίνεται ότι έχει πέσει επιδηµία σε ό,τι
αφορά τις επίκαιρες ερωτήσεις εκ µέρους του Υπουργικού Συµ-
βουλίου. Το επισηµαίνω και σταµατώ εδώ. Είναι θέµα, όµως, σο-
βαρότατο συζήτησης στη Διάσκεψη των Προέδρων. Αυτό γίνεται
κατ’ εξακολούθηση τους δύο αυτούς µήνες. 

Μπαίνουµε στη συζήτηση.
Κύριε Τάσσο, ενώ προηγείστε, θα προτάξω τον κ. Καµµένο,

γιατί πρέπει να είναι στην επιτροπή. Απευθύνεστε στον ίδιο
Υπουργό. Σας ζητώ συγγνώµη.

Θα συζητηθεί, λοιπόν, η έβδοµη µε αριθµό 187/23-11-2015 επί-
καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Β’ Πειραιά των
Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Δηµητρίου Καµµένου προς τον Υπουρ-
γό Οικονοµικών, σχετικά µε την απώλεια δισεκατοµµυρίων ευρώ
του κράτους µέσω offshore εταιρειών.

Κύριε Καµµένο, έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ πάρα

πολύ.
Κύριε συνάδελφε του Κοµµουνιστικού Κόµµατος, ευχαριστώ

πάρα πολύ.
Κύριε Υπουργέ, προσεγγίζουµε ένα ζήτηµα εξαιρετικά σηµαν-

τικό στις εποχές που ζούµε. Και επειδή συντάσσουµε και τον
προϋπολογισµό και είµαστε και στην επιτροπή κάνοντας εισηγή-
σεις για τα έσοδα και το πώς θα λειτουργήσει αυτή η Κυβέρνηση
τον επόµενο χρόνο, διασφαλίζοντας έσοδα µέσω όσων έχουµε
συντάξει στον προϋπολογισµό, αλλά και αυτά τα οποία δεν
έχουµε συντάξει διότι δεν είναι άµεσα προσδιορίσιµα, αλλά θα
βοηθήσουν, αν θέλετε, επικουρικά τα έσοδά µας, έτσι ώστε να
ελαφρύνουµε τα µέτρα που αναγκαζόµαστε να πάρουµε, προ-
χωρώ στην ανάγνωση -και είναι σηµαντικό- για να γραφτεί στα
Πρακτικά.

Οι offshore εταιρείες αποτελούν εδώ και χρόνια µία πληγή για
την ελληνική οικονοµία, αφού αµέτρητες καταγγελίες καταδει-
κνύουν πως µέσω αυτών διακινείται βρώµικο χρήµα, µε αποτέ-
λεσµα να φοροδιαφεύγουν –συµπληρώνω και να φοροαποφεύ-
γουν, νόµιµα δηλαδή, νοµότυπα τουλάχιστον- µεγαλοκαρχαρίες,
στερώντας εκατοµµύρια ευρώ από το ελληνικό δηµόσιο. Μετά
από χρόνια κάλυψης της οικονοµικής ολιγαρχίας στη χώρας µας,
οι οικονοµικοί εισαγγελείς άνοιξαν το φάκελο έξι χιλιάδων δια-
κοσίων τριάντα offshore, εξωχώριων εταιρειών κατά το ελληνικό-
τερον. Ωστόσο, είναι γεγονός πως δεν είναι η πρώτη φορά που
γίνεται προσπάθεια να ελεγχθούν οι συγκεκριµένες offshore και
να αποδοθούν ευθύνες. 

Σύµφωνα µε δηµοσίευµα της εφηµερίδας «ΠΑΡΟΝ» στις 14-9-
2014, τον περασµένο Μάρτιο δόθηκε προφορική εντολή να στα-
µατήσουν οι έλεγχοι στις offshore που γίνονταν από το Κέντρο
Ελέγχου Φορολογουµένων Μεγάλου Πλούτου, το ΚΕΦΟΜΕΠ,
ενώ ένα χρόνο πριν είχε παρέµβει ο Γενικός Επιθεωρητής Δηµό-
σιας Διοίκησης, ο κ. Ρακιντζής, ο οποίος είχε ζητήσει από το Κέν-
τρο Ελέγχου Φορολογουµένων Μεγάλου Πλούτου στοιχεία για
το αν είχαν ελεγχθεί οι εν λόγω offshore και ποια ήταν τα αποτε-
λέσµατα των ελέγχων. Μετά από δεκαοκτώ µήνες απόλυτης σιω-
πής, τον Μάρτιο του 2015 επανέφερε το θέµα για να λάβει την
απάντηση ότι οι υποθέσεις αυτές δεν ανήκουν στο Κέντρο Ελέγ-
χου Φορολογουµένων Μεγάλου Πλούτου, παρ’ όλο που διευθυν-
τές εφοριών τον διαψεύδουν. 

Ενδεικτικά, στο Κρανίδι έχουν έδρα εκατόν τριάντα οκτώ εξω-
χώριες εταιρείες, ενώ, σύµφωνα µε δηλώσεις που είχε κάνει το
2014 ο Προϊστάµενος του ΣΔΟΕ Θεόδωρος Φλωράτος, είχαν
ολοκληρωθεί -µε πολλές δυσκολίες βέβαια- έλεγχοι µόνο σε δε-
καπέντε εταιρείες, στις οποίες επιβλήθηκαν πρόστιµα από 500
χιλιάδες µέχρι 10 εκατοµµύρια ευρώ. Τα ποσά είναι τεράστια σε
σχέση µε τα χρήµατα που ψάχνουµε για τον προϋπολογισµό της
επόµενης χρονιάς. Βλέπουµε ότι από έναν πολύ µικρό έλεγχο δε-
καπέντε µόνο εταιρειών φτάσαµε έως και 10 εκατοµµύρια ευρώ
είσπραξη για το δηµόσιο.

Ακόµη, σε αντίστοιχους ελέγχους µόνο η ΔΟΥ Πειραιά –προ-
σέξτε- εισέπραξε 27 εκατοµµύρια ευρώ, ενώ πέρυσι, σύµφωνα
µε στοιχεία, είχαν διενεργηθεί µόνο διακόσιοι πενήντα ένας έλεγ-
χοι επί συνόλου έξι χιλιάδων πεντακοσίων εβδοµήντα πέντε εξω-
χώριων εταιρειών µε πρόστιµα που αγγίζουν τα 100 εκατοµµύρια
ευρώ. Και ψάχναµε χθες και ελεγχόµαστε για το αν θα έχουµε
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προϋπολογίσει και θα έχουµε τα κονδύλια για την ανθρωπιστική
κρίση και για τον φόρο κατανάλωσης στα κρασιά και για πολλά
άλλα.

Σύµφωνα µάλιστα µε υπολογισµούς, το κράτος φαίνεται να
χάνει συνολικά 4 έως 5 δισεκατοµµύρια ευρώ έσοδα από τη φο-
ροδιαφυγή των εξωχώριων εταιρειών. 

Ερωτάται, λοιπόν, το Υπουργείο: 
Πόσοι έλεγχοι έχουν διενεργηθεί τα τελευταία πέντε χρόνια

και σε ποιες εταιρείες; Τι πρόστιµα έχουν επιβληθεί; 
Πόσοι έλεγχοι έγιναν συγκεκριµένα από το Μάρτιο του 2014

και µετά, οπότε και έχουµε καταγγελίες για προφορικές εντολές,
για πάγωµα ελέγχων και µετάθεση των αρµοδιοτήτων από την
υπηρεσία στην άλλη; Ποιες ακριβώς υπηρεσίες είναι οι καθ’ ύλην
αρµόδιες για τη διενέργεια των ελέγχων των έξι χιλιάδων διακο-
σίων τριάντα εξωχώριων εταιρειών; Πόσους ελεγκτές διαθέτουν
και κάθε πότε γίνονται οι έλεγχοι;

Έχουν ελεγχθεί οι καταγγελίες του Θεόδωρου Φλωράτου ότι
γίνονται έλεγχοι «µετά πολλών βασάνων»; Υπάρχει πρόβλεψη για
την προστασία των υπηρεσιών που αναλαµβάνουν τους ελέγ-
χους; Πολύ σηµαντικό αυτό το ερώτηµα.

Τι πρόνοια υπάρχει ώστε να εντοπιστούν εταιρείες-φαντά-
σµατα που δραστηριοποιούνται στην Ελλάδα, αλλά και διεθνώς,
µέσα από «τριγωνικές διαδροµές», ώστε να µην πληρώνουν φό-
ρους;

Τέλος, σε ποιες ενέργειες προτίθεται να προβεί το Υπουργείο
για τη διασφάλιση των συµφερόντων του δηµοσίου, ώστε να
θέσει τέλος στα πάρτι φοροδιαφυγής και φοροαποφυγής που
αναγκάζει το κράτος να καταφεύγει σε σκληρά µέτρα εναντίον
των πολιτών;

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Συµβουλή στους

νέους συναδέλφους όταν είναι επίκαιρες οι ερωτήσεις, µην βά-
ζετε πάνω από τρία ερωτήµατα, γιατί δεν µπορεί να απαντήσει ο
Υπουργός. Μέτρησα επτά ή οκτώ ερωτήµατα, αν δεν κάνω λά-
θος. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Έξι.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Καλά τα µέτρησα,

εποµένως. Δεν είναι πρακτικό. Στις γραπτές, εντάξει. Σαν συµ-
βουλή σάς το λέω. Δικό σας θέµα είναι. 

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Θέτετε, κύριε Βουλευτά, ένα τεράστιο θέµα µε την ερώτησή

σας, το οποίο είναι πραγµατικά ντροπή για το ελληνικό δηµόσιο.
Την ίδια στιγµή που αναγκαζόµαστε να ψηφίζουµε φορολογικές
διατάξεις για να πάρουµε δεκάδες εκατοµµύρια ευρώ από πολί-
τες, εκατοντάδες εκατοµµύρια ευρώ υπάρχουν κρυµµένα σε µε-
γάλες υποθέσεις φοροδιαφυγής, οι οποίες δεν έχουν αξιοποιη-
θεί ελεγκτικά όπως θα έπρεπε.

Από τα στοιχεία που έχω από το Υπουργείο Οικονοµικών –και
θα καταθέσω όλα τα σχετικά έγγραφα στα Πρακτικά, για να ενη-
µερωθείτε- έχουµε έξι χιλιάδες περίπου offshore, οι οποίες είναι
αξιοποιήσιµες ελεγκτικά.  Μπορεί να υπάρχουν και δέκα και δώ-
δεκα χιλιάδες offshore, αλλά δεν χρειάζεται να ελεγχθούν όλες.
Πολλές έχουν κάνει διακοπή και δεν έχει νόηµα να ελεγχθούν.
Από αυτές έχουν ελεγχθεί µόνο οι τριακόσιες ογδόντα τέσσερις
κι έχουν βεβαιωθεί 129,5 εκατοµµύρια. Για το 2014-2015 έχουν
ελεγχθεί τριακόσιες είκοσι µία εταιρείες και έχουν βεβαιωθεί 94,5
εκατοµµύρια. Όπως αντιλαµβάνεστε, µιλάµε για σταγόνα σε
ωκεανό. 

Και το πρόβληµα µεγαλώνει πολύ περισσότερο, διότι έχουµε,
δυστυχώς, µια λάθος στόχευση στο ποιες εταιρείες ελέγχουµε.
Υπάρχουν περιπτώσεις που ελέγχονται offshore εταιρείες και
αποδίδουν πάρα πολύ λίγα έσοδα για το ελληνικό δηµόσιο, όταν
άλλες µεγάλες offshore εταιρείες ή µεγάλες υποθέσεις φοροδια-
φυγής παραµένουν ελεγκτικά αδρανείς ή τέλος πάντων δεν
έχουν γίνει οι έλεγχοι που πρέπει να γίνουν. 

Να ξέρετε ότι και αυτές οι υποθέσεις και οι άλλες υποθέσεις
των λιστών κι όλα αυτά πολύ σωστά αναλύσατε, είναι στο στό-
χαστρο του Υπουργείου Οικονοµικών. 

Έχουµε ξεκινήσει -και το επόµενο διάστηµα θα δηµοσιοποι-

ηθεί- ειδικό επιχειρησιακό σχέδιο για τον έλεγχο αυτών των υπο-
θέσεων. Δεν θα µείνουν αυτές οι υποθέσεις στην τύχη τους. Θα
παρακολουθούνται µέσα από ένα συγκεκριµένο σχέδιο. Θα
υπάρχει µηνιαία αναφορά για την πορεία των ελέγχων και θα ξε-
κινήσουµε, µε το λίγο προσωπικό που έχουµε και τις λίγες δυνα-
τότητες, να ελέγχουµε όσο γίνεται περισσότερες περιπτώσεις. 

Το πρόβληµα των offshore εταιρειών είναι διπλό. Είναι η φο-
ροδιαφυγή που κάνει η συγκεκριµένη εταιρεία, το συγκεκριµένο
νοµικό πρόσωπο και είναι και η φοροδιαφυγή που επιτρέπει αυτή
η εταιρεία να κάνουν µια σειρά από άλλες εταιρείες. Άρα πρέπει
να το αξιολογήσουµε στον µέγιστο βαθµό και να δούµε πώς θα
το αντιµετωπίσουµε. 

Βεβαίως, αυτό το πρόβληµα δεν είναι µόνο εθνικό. Πρέπει να
µπει και σε διεθνές και σε ευρωπαϊκό επίπεδο, διότι δεν είναι δυ-
νατόν χώρες -οι οποίες καλά κάνουν και µας κουνούν το δάχτυλο
σε θέµατα φοροδιαφυγής, τεχνικής βοήθειας και για µια σειρά
από άλλα ζητήµατα- να επιτρέπουν να είναι στην αρµοδιότητα
του κράτους τους ή τέλος πάντων σε συνεργαζόµενα κράτη φο-
ρολογικοί παράδεισοι που επιτρέπουν να υπάρχουν τέτοιες εται-
ρείες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Καµµένε, έχετε
τον λόγο.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Ευχαριστώ πολύ.
Κύριε Υπουργέ, είναι πάρα πολύ σηµαντικά τα στοιχεία που

µας δώσατε. Δείχνουν, βέβαια, το µεγάλο κενό και τη µεγάλη
απόσταση, αλλά και τη µεγάλη ευκαιρία που έχει το ελληνικό δη-
µόσιο από τους εξακόσιους, πεντακόσιους ελέγχους να φτάσει
κάποια στιγµή τις έξι χιλιάδες διακόσιες εταιρείες.

Εδώ προκύπτουν κάποια ζητήµατα: 
Πρώτον –όπως έθεσα- έχουµε το επαρκές και το κατάλληλο

προσωπικό για να διενεργήσει τους ελέγχους και τι πρόκειται να
κάνουµε γι’ αυτό; Δηλαδή, θέλουµε ανθρώπους οι οποίοι να γνω-
ρίζουν τη δουλειά που κάνουν και να µην µεταφέρουµε οποιον-
δήποτε άνθρωπο, από οποιοδήποτε Υπουργείο, µε οποιαδήποτε
ειδικότητα για να κάνει αυτήν τη δουλειά.

Αυτό έχει συµβεί παλαιότερα και το καταγγέλλω. Και γιατί συ-
νέβη; Διότι, έπρεπε να καθυστερήσει και να µην βγει ποτέ κάποιο
αποτέλεσµα. Θέλουµε ειδικούς. Κι αν δεν υπάρχουν, πρέπει να
δούµε τι µπορούµε να κάνουµε εµείς σαν Κυβέρνηση για να το
φέρουµε σε πέρας. Πρέπει να φέρουµε ειδικούς να κάνουν τους
ελέγχους.

Δεύτερον, πώς προστατεύονται οι άνθρωποι: Υπάρχουν πάµ-
πολλες υποθέσεις -και το ξέρετε εσείς πάρα πολύ καλύτερα από
µένα- που πάρα πολλοί δικαστικοί πέφτουν θύµατα αγωγών από
ελεγχόµενους. Εκεί υπάρχει ένα τεράστιο ζήτηµα. Το δηµόσιο
προστατεύει; Πώς προστατεύει; Θα έπρεπε να προστατεύει -µε
την καλή έννοια εννοώ να προστατεύει- τη δουλειά του κάθε
ελεγκτού, στην κάθε ΔΟΥ ή στην κάθε εφορία µικρών ή µεγάλων
επιχειρήσεων ή στην ΔΟΥ αλλοδαπών για τους ελέγχους που
κάνει; Μπορεί ο οποιοσδήποτε; Ναι µπορεί. Με το δικαστικό και
νοµικό σύστηµα της Ελλάδος, µέσα στη δηµοκρατία που λει-
τουργούµε, µπορεί να του κάνει αγωγή. Αυτό, όµως, δένει τα
χέρια και φοβίζει. 

Είναι το µόνο όπλο των ελεγχόµενων για να µην πληρώσουν
ποτέ, για να έλθουµε τελικά στις εκθέσεις του Διεθνούς Νοµι-
σµατικού Ταµείου που µας λένε  ότι καµµία φορολογική υπόθεση
δεν λήγει σε λιγότερο από δέκα χρόνια και εκκρεµούν διακόσιες
χιλιάδες. Και µετά έρχεται ο κ. Παρασκευόπουλος και µας λέει,
«έχω τόσους φακέλους και δεν µπορώ να κάνω κάτι». Συναρµό-
δια είναι τα Υπουργεία. 

Εδώ πρέπει να φτιάξουµε νόµους συγκεκριµένους -και έπρεπε
να τους έχουµε φτιάξει χθες!- για να προστατεύονται οι άνθρω-
ποι, εφόσον έχουν έννοµο συµφέρον και πρέπει να κάνουν τον
έλεγχο, από το δηµόσιο, για να έχουµε αποτέλεσµα. Και να φο-
βηθούν -αν θέλετε- και αυτοί που παράνοµα ασκούν αστικές και
ποινικές -πολλές φορές- αγωγές κατά ανθρώπων οι οποίοι κά-
νουν απλά τη δουλειά τους και οι οποίοι δεν εκβιάζουν κανέναν,
δεν λειτουργούν µε κάποιο άλλο σκοπό.

Τρίτον, στις εξωχώριες εταιρείες, όσες στήνονται εντός Ευρώ-
πης, σε χώρες όπως είναι η Γερµανία, το Λουξεµβούργο, το Λι-
χτενστάιν, η Ολλανδία, η Μάλτα -τα γνωρίζουµε όλα πάρα πολύ
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καλά- φθάνουµε ως ένα σηµείο στον έλεγχο. Στο φυσικό πρό-
σωπο µπορούµε να φθάσουµε; Το να φορολογήσω ένα ΑΦΜ της
Μάλτας, το οποίο θα µου δώσει κάποια χρήµατα και θα πει, «πρέ-
πει να σταµατήσω, για να µην φθάσω στο φυσικό πρόσωπο»,
είναι κάτι πολύ σωστό. 

Θα σας πω και µια πολύ καλή ιδέα για το πώς πρέπει να τους
φθάσουµε, την οποία έλεγα και παλιά για τις µίζες, όταν έλεγαν
«ήλθε µίζα µέσα από αυτήν offshore». Λοιπόν, η κάθε offshore
πώς στήνεται; Μέσα από ένα νοµικό, δικηγορικό γραφείο που
µπορεί να εδρεύει και στην Ελλάδα. Ο κώδικας των νοµικών απα-
γορεύει ρητά την απόκρυψη στοιχείων φορολογικών ή απάτης ή
απιστίας κατά του δηµοσίου. Αφαιρείται η άδεια και έχει ποινικά
ζητήµατα ο ίδιος ο δικηγόρος. Πάµε, λοιπόν, στα νοµικά γραφεία
που έχουν στήσει τις offshore -διότι ήταν δουλειά τους να τις στή-
σουν και έπαιρναν χρήµατα να τις στήσουν- για να φθάσουµε κά-
ποια στιγµή, µε την πίεση την κανονική και τη νόµιµη που θα
ασκήσουµε στα νοµικά γραφεία -γιατί παρανοµούν κακουργηµα-
τικά κατά του δηµοσίου όσοι στήνουν εν γνώσει τους νοµικές
εταιρείες, οι οποίες αποκρύπτουν στοιχεία φορολογικά από το
ελληνικό δηµόσιο- στο φυσικό πρόσωπο.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Υπουργέ, έχετε

τον λόγο.
ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Θα ξεκινήσω µε το θέµα της προστασίας του ελεγκτικού
µηχανισµού, το οποίο είναι ένα στοίχηµα για την Κυβέρνηση,
γιατί εµείς θέλουµε να ενδυναµώσουµε και να προστατεύσουµε
τους ελεγκτικούς µηχανισµούς. 

Τι είχαµε µέχρι τώρα; Τι είχαµε πρόσφατα; Είχαµε περιπτώσεις
να διεξάγεται έλεγχος σε συγκεκριµένη επιχείρηση, να είναι πα-
ρόντες αστυνοµικοί για να προστατεύσουν τους ελεγκτές από
επιθέσεις που δέχονταν και παρ’ όλα αυτά να καταφεύγει ο φο-
ροφυγάς στο δικαστήριο και να οδηγούνται οι ελεγκτές µε τη
διαδικασία του αυτόφωρου -όχι µε ευθύνη των αστυνοµικών,
αλλά µε ευθύνη του νοµικού µας συστήµατος- και να χρειάζεται
δική µας παρέµβαση για να µην µείνουν όλο το βράδυ στο κρα-
τητήριο. Αυτό το σύστηµα έχουµε δυστυχώς. 

Είπατε κι εσείς κάποια παραδείγµατα. Εγώ θα πω παραδείγ-
µατα µόνο από αυτά που έχουν εµφανιστεί στα µέσα µαζικής
ενηµέρωσης. Πριν από έναν χρόνο ικανά επιχειρησιακά στελέχη
αναγκάζονταν να οδηγηθούν σε παραίτηση, διότι είχαν οδηγηθεί
ελεγκτικά σε τέτοια κατάσταση που ή θα παραιτούνταν και θα
έβγαιναν στη σύνταξη ή θα τους οδηγούσαν στα δικαστήρια. 

Αυτό το πράγµα θα τελειώσει. Ήδη ξεκινήσαµε µε τις διατά-
ξεις που φέραµε περί προστασίας του ελεγκτικού µηχανισµού
στα θέµατα παραγραφής. Θα ολοκληρωθεί το θεσµικό πλαίσιο
προστασίας του ελεγκτικού µηχανισµού. Δεν υπάρχει περίπτωση
να αφήσουµε τον ελεγκτικό µηχανισµό σε οποιονδήποτε µεγα-
λοεπιχειρηµατία, µεγαλοφοροφυγά ή οποιονδήποτε άλλο θέλει,
αξιοποιώντας διατάξεις που υπάρχουν, να το κυνηγήσει. Άλλο
πράγµα η αυστηρότητα που θα υπάρχει σε θέµατα διαφθοράς,
σε θέµατα λειτουργίας των υπηρεσιών κ.λπ. -εκεί θα υπάρχει αυ-
στηρότητα και θα πρέπει να γίνει πιο αυστηρό το θεσµικό πλαί-
σιο- και άλλο να αφήσουµε τον ελεγκτικό µηχανισµό είτε τον
φορολογικό είτε τον αστυνοµικό είτε τους εισαγγελείς -γιατί εµ-
πλέκονται όλοι σε αυτά τα θέµατα- χωρίς προστασία.

Στο θέµα της προφορικής εντολής που λέτε µέσα ότι είχε
δοθεί, η εντολή τώρα τουλάχιστον είναι τελείως διαφορετική. Η
εντολή είναι οι έλεγχοι να επικεντρωθούν στις µεγάλες υποθέ-
σεις, οι έλεγχοι να µην σταµατήσουν πουθενά, όποιο όνοµα βρε-
θεί µπροστά, όποια επιχείρηση, όποιος επιχειρηµατίας. Νοµίζω
ότι µε την εφαρµογή του Περιουσιολογίου στην Ελλάδα στο
θέµα των φυσικών προσώπων που είπατε, θα κληθούν όλοι να
δηλώσουν τη συµµετοχή σε νοµικά πρόσωπα στην Ελλάδα ή στο
εξωτερικό. Εκεί, λοιπόν, θα δούµε ποιοι Έλληνες είναι µέλη νο-
µικών προσώπων στο εξωτερικό και µέσα απ’ αυτό το κουβάρι
που θα ξεδιπλωθεί, θα φτάσουµε και στα θέµατα των offshore
εταιρειών. 

Στα θέµατα του προσωπικού, δυστυχώς το προσωπικό που
έχουµε στο Υπουργείο Οικονοµικών, εάν συγκριθεί µε το προσω-
πικό που έχουν άλλες ευρωπαϊκές χώρες από τα τελευταία στοι-

χεία tax administration του 2014 του ΟΟΣΑ, είναι λιγότερο. Βλέ-
πουµε ότι έχουµε λιγότερο ελεγκτικό προσωπικό απ’ ό,τι έχουν
άλλες ευρωπαϊκές χώρες µε λιγότερη φοροδιαφυγή, µε καλύ-
τερη οργάνωση, µε καλύτερη µηχανοργάνωση. Είναι ένα από τα
θέµατα τα οποία ήδη έχουµε θέσει και στους θεσµούς. Είναι ένα
από τα θέµατα που έχουµε σε πρώτη προτεραιότητα. Εάν θέ-
λουµε να αντιµετωπίσουµε τη φοροδιαφυγή, πρέπει να έχουµε
επαρκές προσωπικό σ’ ό,τι αφορά τον αριθµό –διότι τώρα δεν
έχουµε- και πρέπει να έχουµε και προσωπικό πλήρως εκπαιδευ-
µένο µε συνεχή εκπαίδευση και µετεκπαίδευση σ’ αυτά τα ειδικά
θέµατα φοροδιαφυγής. 

(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ.
Τρύφων Αλεξιάδης καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερ-
θέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Σηµειώνω πάντως,
κύριε Υπουργέ, ότι είπατε πως ταυτόχρονα µε την προστασία του
ελεγκτικού µηχανισµού –που συµφωνούµε όλοι- θα φέρετε,
όµως, και την προστασία των πολιτών από υπερβάσεις του ελεγ-
κτικού µηχανισµού, γιατί υπάρχει και αυτή η πλευρά του λόφου.
Περιµένουµε, λοιπόν, όταν θα έλθει το νοµοσχέδιο, θα δούµε την
προστασία και των δύο πλευρών.

Θα συζητηθεί τώρα η πέµπτη µε αριθµό 191/23-11-2015 επί-
καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Λέσβου του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Σταύρου Τάσσου προς τους
Υπουργούς Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων και Οικονοµι-
κών, σχετικά µε τη λήψη µέτρων ανακούφισης των σεισµοπλή-
κτων και αποκατάστασης των ζηµιών στη Λευκάδα.

Στην επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου θα απαντήσει
ο Αναπληρωτής Υπουργός κ. Αλεξιάδης.

Ο κ. Σταύρος Τάσσος έχει τον λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΤΑΣΣΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Φαντάζοµαι ότι θα δείξετε λίγη ανοχή γιατί το θέµα είναι µε-

γάλο και η επίκαιρη ερώτηση απευθύνεται σε δύο Υπουργούς,
ασχέτως αν εδώ είναι ένας.

Για µία ακόµα φορά αποδείχθηκε ότι η αντισεισµική θωράκιση,
όπως και η αντιπληµµυρική και η αντιπυρική θωράκιση, δεν απο-
τελεί πρώτης προτεραιότητας ζήτηµα, γιατί απλά στο σύστηµα
που ζούµε δεν αποφέρει µεγάλα κέρδη στο κεφάλαιο. 

Ειδικότερα µε τον σεισµό που έγινε στη Λευκάδα στις 17 Νο-
εµβρίου, το µέγεθος του οποίου εν τέλει αποτιµήθηκε στα 6,4 Ρί-
χτερ, αποδείχθηκαν οι εγκληµατικές ευθύνες της κεντρικής εξου-
σίας και της περιφερειακής και τοπικής διοίκησης για την άρνησή
τους να προχωρήσουν σε επισκευές δηµόσιων κτηρίων και υπο-
δοµών και σε έργα αντισεισµικής θωράκισης και προστασίας
µετά τον µεγάλο σεισµό του 2003 στη Λευκάδα. Βέβαια, είναι
γνωστό ότι στον σεισµό υπήρξαν µεγάλες καταστροφές και εί-
χαµε επίσης και το θάνατο δύο γυναικών. 

Συγκεκριµένα, από τις µέχρι τώρα αυτοψίες σε εκατόν είκοσι
κατοικίες, οι ογδόντα έξι κρίθηκαν µη κατοικήσιµες. Προβλήµατα
παρουσιάστηκαν και σε δηµόσια κτήρια. Το Γυµνάσιο Βασιλικής,
το 5ο Νηπιαγωγείο, το κτήριο όπου στεγάζονται τα εργαστήρια
του ΤΕΙ θεωρήθηκαν ακατάλληλα, ενώ ρωγµές έχουν υποστεί και
άλλα δηµόσια κτήρια όπως το Νοσοκοµείο Λευκάδας. Μεγάλες
ζηµιές έχει υποστεί το οδικό δίκτυο στη νοτιοδυτική πλευρά του
νησιού και το λιµάνι της Βασιλικής. Ζηµιές επίσης υπήρξαν τόσο
στο Άκτιο Βόνιτσας όσο και στη βόρεια Κεφαλλονιά. 

Οι κάτοικοι των σεισµόπληκτων περιοχών, εκτός από τη συ-
νεχή φτωχοποίησή τους µε τη φοροεπιδροµή, τη µείωση µισθών
και συντάξεων που ολοκληρώνεται µε την τελευταία επίθεση σε
βάρος του ασφαλιστικού αλλά και τους επερχόµενους πλειστη-
ριασµούς της λαϊκής κατοικίας, έχουν να αντιµετωπίσουν τις συ-
νέπειες του σεισµού των 6,4 Ρίχτερ, όπως είπαµε προηγουµέ-
νως. 

Για την άµεση ανακούφισή τους είναι αναγκαίο να παρθούν
µέτρα όπως: 

Διασφάλιση στέγασης, σίτισης, ύδρευσης, ηλεκτροδότησης
των πληγέντων κατοίκων και στήριξή τους µε έκτακτο επίδοµα.
Επιδότηση ενοικίου. Διαµονή σε τουριστικά καταλύµατα µε ευ-
θύνη του κράτους. Παροχή ιατροφαρµακευτικής περίθαλψης και
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πλήρης στελέχωση του νοσοκοµείου Λευκάδας, του Κέντρου
Υγείας Βασιλικής αλλά και των κέντρων υγείας και των αγροτι-
κών ιατρείων στην ευρύτερη περιοχή της βόρειας Κεφαλλονιάς
-Σάµη, Πύλαρος, Έρισσος- και χρηµατοδότησή τους, ώστε να
καλύπτουν τις ανάγκες των κατοίκων.

Στέγαση των σχολείων που υπέστησαν ζηµιές και λήψη µέτρων
για την ασφαλή και δωρεάν µεταφορά των µαθητών. Καταγραφή
των ζηµιών και αποζηµίωση των πληγέντων στο σύνολό τους, δη-
λαδή 100% και στην πραγµατική τους αξία για τις καταστροφές
που υπάρχουν σε κατοικίες, οικοσκευές, µικρές επιχειρήσεις, γε-
ωργικές εγκαταστάσεις και προϊόντα. 

Κατάργηση του ΕΝΦΙΑ για τους σεισµόπληκτους του νοµού,
απαλλαγή από τα δηµοτικά τέλη και πάγωµα των χρεών σε εφο-
ρία, ΟΑΕΕ, τράπεζες χωρίς προσαυξήσεις και τόκους για τους
πληγέντες. Διαγραφή των στεγαστικών δανείων για όσες κατοι-
κίες έχουν κριθεί ακατάλληλες ή χρήζουν µεγάλων επισκευών.
Απαγόρευση των πλειστηριασµών λαϊκών κατοικιών και ουσια-
στική ανακούφιση από τα δυσβάσταχτα δάνεια. 

Αποκατάσταση των ζηµιών σε υποδοµές, ύδρευσης, ηλεκτρο-
δότησης, οδικό δίκτυο, λιµάνια από δηµόσιο φορέα και µε 100%
κρατική αρωγή και ευθύνη. Μέτρα πρόληψης για ασφάλεια από
βροχοπτώσεις - καθιζήσεις. Ουσιαστικοί έλεγχοι το γρηγορότερο
σε όλα τα δηµόσια κτήρια -σχολεία, νοσοκοµεία κ.λπ.-, αλλά και
στα ιδιωτικά κτήρια, και δηµιουργία µελετών και υλοποίησης για
τη διασφάλιση της αντισεισµικής θωράκισής τους µε γνώµονα η
αποκατάστασή τους να αποβλέπει στην ενίσχυσή τους τόσο
όσον αφορά το εσωτερικό των κτηρίων όσο και στον εξωτερικό
χώρο, µε µέτρα αντιστήριξης και όχι να επανέλθουν µόνο στην
προ του σεισµού κατάσταση. 

Ρωτούµε, λοιπόν, τι µέτρα θα πάρετε για να υλοποιηθούν τα
παραπάνω. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Υπουργέ, έχετε
τον λόγο. 

ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Κύριε Βουλευτά, από την πρώτη στιγµή του σεισµού εί-
χαµε συνεργασία µετά από πίεση του Δηµάρχου Λευκάδας για
τα ζητήµατα αυτά και έχουµε ορίσει το πλαίσιο των δράσεων που
µπορεί το Υπουργείο Οικονοµικών να παρέµβει σε αυτά τα ζητή-
µατα. 

Εγώ θα σας απαντήσω µόνο για τα θέµατα αρµοδιότητας του
Υπουργείου Οικονοµικών. Δεν µπορώ να σας απαντήσω για τους
άλλους Υπουργούς και θα καταθέσω στα Πρακτικά για να ενη-
µερωθείτε πλήρως όλα τα σχετικά έγγραφα καθώς και έγγραφα
της Γενικής Γραµµατείας Πρόνοιας του Υπουργείου Εργασίας
και της Γενικής Γραµµατείας Κοινωνικής Ασφάλισης, οι οποίοι
και αυτοί έχουν αρκετά στοιχεία για να υπάρχει µια πλήρης ενη-
µέρωση του Κοινοβουλίου. 

Σε ό,τι αφορά τα ζητήµατα του Υπουργείου Οικονοµικών,
πρώτα από όλα να ξεκινήσω µε την πολιτική διαφωνία –επιτρέψτε
µου να τη διατυπώσουµε- σε αυτό που αναφέρετε στην ερώτησή
σας, ότι υπάρχουν ευθύνες στην κεντρική εξουσία, στην περιφε-
ρειακή και στην τοπική διοίκηση για τον θάνατο των δύο ανθρώ-
πων. 

Ε, δεν φταίµε εµείς για το ότι έγινε σεισµός και σκοτώθηκαν
δύο άνθρωποι. Να υπάρχει και ένα όριο στην πολιτική  αντιπα-
ράθεση και σε αυτά που διατυπώνουµε στις ερωτήσεις και, βε-
βαίως, ότι τα µέτρα της αντισεισµικής θωράκισης δεν έγιναν γιατί
δεν επιφέρουν µεγάλα κέρδη στο κεφάλαιο. Δεν έγιναν ίσως
αυτά που θα έπρεπε, κατά τη γνώµη σας, να γίνουν µέσα από µια
συγκεκριµένη οικονοµική και δηµοσιονοµική κατάσταση. 

Σε ό,τι αφορά τα ζητήµατα του Υπουργείου Οικονοµικών, τρεις
είναι οι άξονες των παρεµβάσεών µας που εξετάζονται αυτήν τη
στιγµή από την Υπηρεσία και θα εκδοθούν σχετικές αποφάσεις. 

Η µία είναι η παράταση των προθεσµιών φόρων που λήγουν,
ώστε να µην έχουν προβλήµατα οι επιχειρήσεις της Λευκάδας
στα πρότυπα αποφάσεων που βγήκαν πρόσφατα για άλλες πε-
ριοχές. 

Δεύτερον, η υιοθέτηση του µοντέλου της Κεφαλλονιάς, όχι ως
προς τον σεισµό αλλά ως προς τον ΕΝΦΙΑ, ώστε να υπάρχουν
απαλλαγές είτε συνολικά για το νησί είτε για τις περιοχές ή για
τα οικήµατα για τα οποία υπάρχουν ζηµιές. 

Τρίτον, έχει κατατεθεί και αίτηµα από τον δήµο για να είναι πιο
εύκολο και να κοστίσει λιγότερο για να υπάρχει απαλλαγή του
δήµου και της περιφέρειας από ΦΠΑ για τα έργα, που θα κάνουν
αποκατάσταση των ζηµιών αυτών, έτσι ώστε να µειώσουµε κατά
ένα µεγάλο ποσοστό το κόστος αυτών των έργων. 

Αυτό που θέλω να διαβεβαιώσω και εσάς και τη Βουλή είναι
ότι από την πρώτη στιγµή υπήρχε η ενεργοποίηση της τοπικής
αυτοδιοίκησης γι’ αυτό το ζήτηµα, ενεργοποίηση στην οποία αν-
ταποκριθήκαµε, κάναµε τις συναντήσεις, κάναµε τον σχεδιασµό
και προχωράει αυτός ο σχεδιασµός. 

(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ.
Τρύφων Αλεξιάδης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν
έγγραφο, τα οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ένα λεπτό, κύριε
Τάσσο, να κάνω µια ανακοίνωση. 

Οι Υπουργοί Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης, Αλληλεγγύης,
Εσωτερικών, Διοικητικής Ανασυγκρότησης, Οικονοµίας, Ανάπτυ-
ξης και Τουρισµού, Εθνικής Άµυνας, Παιδείας, Έρευνας και Θρη-
σκευµάτων, Εξωτερικών, Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπί-
νων Δικαιωµάτων, Υγείας, Πολιτισµού και Αθλητισµού, Οικονοµι-
κών, Περιβάλλοντος και Ενέργειας, Υποδοµών, Μεταφορών και
Δικτύων, Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής, Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων και οι Αναπληρωτές Υπουργοί Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, Εξωτερικών
και Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης, κατέθεσαν
στις 25-11-2015 σχέδιο νόµου «Κύρωση Αναθεωρηµένου Ευρω-
παϊκού Κοινωνικού Χάρτη».

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή. 
Ορίστε, κύριε Τάσσο, έχετε τον λόγο. 
ΣΤΑΥΡΟΣ ΤΑΣΣΟΣ: Κύριε Υπουργέ, κατ’ αρχάς δεν είπαµε ότι

οι καθυστερήσεις που υπάρχουν και είναι προφανείς  -γιατί δεν
υπάρχουν µόνο στην περίπτωση των νησιών του Ιονίου, τη Λευ-
κάδα, την Κεφαλλονιά κ.λπ.-, υπάρχουν σε όλη τη χώρα, καθώς
εκκρεµούν, για παράδειγµα, οι έλεγχοι σε ογδόντα-ενενήντα χι-
λιάδες δηµόσια κτήρια που είχε αποφασιστεί να γίνουν µετά τον
σεισµό του ’99 στην Αττική. Και από αυτά τα ογδόντα-ενενήντα
χιλιάδες δηµόσια κτήρια έχει ελεγχθεί µόνο ένα 15% κατά µέγι-
στο. Και το πιο σηµαντικό είναι ότι στο 15% αυτών που ελέγχθη-
καν, το 30% βρέθηκε να έχει ανάγκες άµεσων παρεµβάσεων και
αυτές δεν έχουν γίνει.

Αυτό που λέµε εµείς είναι ότι οι συνέπειες ενός σεισµού θα
µπορούσαν να ήταν πολύ λιγότερες, αν τα µέτρα αντισεισµικής
θωράκισης είχαν παρθεί και είχαν υλοποιηθεί. 

Όσον αφορά αυτό που είπατε, «τι να κάνουµε τώρα, τα πράγ-
µατα είναι δύσκολα», έχω να πω το εξής: Τα πράγµατα είναι δύ-
σκολα, αλλά οι εφοπλιστές απολαµβάνουν πενήντα έξι φορο-
απαλλαγές. Έτσι; Τα πράγµατα είναι δύσκολα για τον λαό µας,
είναι δύσκολα για τους εργαζόµενους, είναι δύσκολα για τα
λαϊκά στρώµατα και είναι πολύ εύκολα κι ευνοϊκά για το κεφάλαιο
που τρίβει τα χέρια του, γιατί τώρα θα έχει φθηνά εργατικά χέρια
για να κάνει τη δουλειά του και να αυξήσει την κερδοφορία του.
Χρήµατα για αντισεισµική θωράκιση δεν υπάρχουν γιατί δεν είναι
επιλέξιµα, γιατί στο σύστηµα που ζούµε κριτήριο κάθε έργου
είναι το κέρδος κι όχι η κάλυψη της κοινωνικής ανάγκης.

Άρα, λοιπόν, ευθύνες υπάρχουν για τις ελλείψεις και τις καθυ-
στερήσεις στα θέµατα αντισεισµικής θωράκισης, καθώς και για
την αντιµετώπιση και άλλων φυσικών καταστροφών. Μη µας λέτε
τώρα να έχουµε και µέτρο και ότι δεν ευθύνονται αυτές οι ελλεί-
ψεις για τον θάνατο αυτών των ανθρώπων. Ευθύνονται και αυτές,
γιατί εάν τα σπίτια ήταν καλύτερα, δεν θα έπεφτε ο τοίχος να
πλακώσει τη µία γυναίκα που σκοτώθηκε κι αν είχαν γίνει οι ανά-
λογοι έλεγχοι και είχαν παρθεί τα ανάλογα µέτρα και είχαν γίνει
οι ανάλογες ενισχύσεις. Διότι δεν φτάνουν µόνο οι έλεγχοι, πρέ-
πει να γίνονται και οι ανάλογες παρεµβάσεις.

Τώρα, όσον αφορά αυτά που αναφέρατε, νοµίζω ότι σας είπα
κι άλλα ζητήµατα. Εδώ έχει να κάνει µε τα κέντρα υγείας, έχει να
κάνει µε τον ΕΝΦΙΑ. Δεν κατάλαβα. Είπατε ότι θα απαλλαγούν
από τον ΕΝΦΙΑ ή θα το δούµε και θα το µεταφέρουµε, όπως την
παράταση των προθεσµιών φόρων; Οι φόροι, δηλαδή, παραµέ-
νουν, όπως παραµένουν και οι υποχρεώσεις από τα δάνεια. Τώρα
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µε τους πλειστηριασµούς δεν παραγράφεται τίποτα, τα κουβα-
λάει ο άλλος µαζί του. Έτσι; Λοιπόν, δεν δώσατε συγκεκριµένες
απαντήσεις σχεδόν σε κανένα από τα ερωτήµατα που σας έθεσα. 

Ως προς τη διαγραφή στεγαστικών δανείων τι θα κάνετε; Άν-
θρωποι έχουν χάσει τα σπίτια τους. Σας είπα από τις εκατόν εί-
κοσι κατοικίες που ελέγχθηκαν, οι ογδόντα έξι κρίθηκαν µη
κατοικήσιµες. Τι θα κάνουν αυτοί; Θα πληρώνουν δάνειο για κάτι
που έχει γκρεµιστεί και δεν υπάρχει; Όµως, είπαµε ότι γι’ αυτούς
οι υποχρεώσεις παραµένουν και για το κεφάλαιο, για τους εφο-
πλιστές, έχουµε πενήντα έξι φοροαπαλλαγές. Και γιατί; Διότι,
λέει, αν τους παρασφίξουµε, θα πάρουν τα καράβια τους και θα
φύγουν. Με αυτή τη λογική και οι εργαζόµενοι να σταµατήσουν
να δουλεύουν, να δούµε οι εφοπλιστές πώς θα βγάζουν τα λεφτά
που κάνουν; 

Λοιπόν, θέλουµε συγκεκριµένες απαντήσεις στα ερωτήµατα
που σας βάλαµε και δεν πήραµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Υπουργέ, έχετε
τον λόγο.

ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Κύριε Τάσσο, µε αφορµή την παρατήρησή σας ότι θέλουµε
συγκεκριµένες απαντήσεις, εγώ θέλω να πω ότι δεν έχω αφήσει
ούτε µια επίκαιρη χωρίς να έρθω να απαντήσω και απαντάω
άµεσα και σε όποια ερώτηση γίνεται. Άλλο πράγµα, όµως, αυτό
το οποίο το κάνω από σεβασµό -και είναι αυτονόητο στην κοινο-
βουλευτική διαδικασία- κι άλλο να µε εγκαλείτε γιατί δεν απαν-
τάω σε θέµατα, τα οποία είναι αρµοδιότητα άλλων Υπουργών.
Δεν µπορώ να απαντάω εγώ για όλη την Κυβέρνηση.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΤΑΣΣΟΣ: Σαν Κυβέρνηση σας εγκαλώ.
ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Καλά κάνετε και µας εγκαλείτε σαν Κυβέρνηση, αλλά είναι
σαφέστατο το ποια είναι η αρµοδιότητα για να απαντήσω εγώ. 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΤΑΣΣΟΣ: Εντάξει. 
ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Μπορώ να µιλήσω γενικά για όλη την Κυβέρνηση -και θα
σας πω για όλη- αλλά για τα συγκεκριµένα ερωτήµατα που βά-
ζετε και λέτε ότι απαντήθηκαν, δεν απαντήθηκαν από εµένα διότι
δεν είναι της αρµοδιότητάς µου. Είναι αρµοδιότητα άλλου Υ-
πουργού. Ήδη αυτά που έχουµε στο Υπουργείο Οικονοµικών
είναι τόσα πολλά, που δεν µπορούµε να πάρουµε ούτε µια αρ-
µοδιότητα παραπάνω. Πρέπει να αφαιρέσουµε αρµοδιότητες.
Άρα δεν µπορούµε να απαντήσουµε σε αυτά.

Στη γενική αναφορά που κάνατε, έχετε απόλυτο δίκιο να εκ-
φράζετε την πολιτική σας άποψη και το πολιτικό σας αφήγηµα.
Είναι σαφές ότι έχουµε ένα άλλο αφήγηµα. Και για σας, για τα
πάντα φταίει ο καπιταλισµός και το ότι δεν οδηγούµαστε σε µια
επανάσταση που πρέπει να οδηγηθούµε αύριο. Δεκτό το πολιτικό
σας αφήγηµα. 

Έχουµε µια άλλη άποψη. Εµείς θεωρούµε ότι πρέπει να αντα-
ποκριθούµε στην ψήφο των πολιτών και στην ευθύνη που έχουµε
απέναντι στους πολίτες. Κι επειδή λέτε ότι κριτήριο για ό,τι κά-
νουµε είναι το κέρδος, έχω να σας πω ότι δεν έχουµε αυτό το
κριτήριο. Όχι. 

Κριτήριο για εµάς, για ό,τι κάνουµε, είναι οι ανάγκες των πολι-
τών και οι ανάγκες της κοινωνίας. Έτσι, λοιπόν, και στο θέµα της
Λευκάδας ανταποκριθήκαµε από την πρώτη στιγµή µε κριτήριο
ποιες είναι οι ανάγκες των πολιτών και της κοινωνίας. 

Στα θέµατα τα φορολογικά, λοιπόν, θα ήθελα να ξεκαθαρίσω
ορισµένα πράγµατα για να µη µείνει κάποια παρεξήγηση. Πρώ-
τον, στα θέµατα τα φορολογικά στη Λευκάδα θα κάνουµε παρα-
τάσεις προθεσµιών για θέµατα φορολογικών υποχρεώσεων. Θα
το κάνουµε µε το µοντέλο που κάναµε σε άλλες περιοχές από
τις καταστροφές που είχαµε το προηγούµενο χρονικό διάστηµα.

Δεύτερον, µε βάση το µοντέλο του ΕΝΦΙΑ για την Κεφαλλονιά,
το επόµενο χρονικό διάστηµα θα σας φέρουµε διάταξη για το
θέµα του ΕΝΦΙΑ της Λευκάδας, στην οποία αυτό που εξετάζουµε
είναι να έχουµε µια ρύθµιση για όλο το νησί ή αλλιώς εξετάζουµε
να έχουµε µόνο µια ρύθµιση για τα ακίνητα που έπαθαν ζηµιά.
Διότι φαντάζοµαι η βίλα στη Λευκάδα µε την ωραία πισίνα που
δεν έπαθε καµµία ζηµιά δεν πρέπει να έχει την απαλλαγή από
τον ΕΝΦΙΑ που έχει το σπίτι του φτωχού ή το σπίτι στο χωριό που
έχει καταστραφεί σχεδόν ολοσχερώς.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΤΑΣΣΟΣ: Μη µου τα λέτε εµένα αυτά. Είπα εγώ
αυτό το πράγµα;

ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Διότι θα δεχτούµε τότε και κριτική ότι απαλλάσσουµε από
τον ΕΝΦΙΑ µεγάλες ιδιοκτησίες, που δεν πρέπει να απαλλάξουµε.

Αυτό εξετάζουµε αυτήν τη στιγµή και θα έρθει το θέµα του
ΕΝΦΙΑ. Εξετάζουµε και το αίτηµα για απαλλαγή από ΦΠΑ των
συγκεκριµένων υλικών που θα χρειαστούν για την αποκατάσταση
των ζηµιών σε δύο φορείς στον δήµο και στην περιφέρεια, όχι
γενική απαλλαγή, για να δούµε µε ποιον τρόπο θα αντιµετωπί-
σουµε το πρόβληµα καλύτερα. Ενεργοποιηθήκαµε από την
πρώτη στιγµή και κάνουµε ό,τι είναι δυνατόν το καλύτερο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ευχαριστούµε.
Κύριε Υπουργέ, πηγαίνετε κατευθείαν επάνω, µε ειδοποίησαν

ότι σας περιµένουν για να αρχίσει η συνεδρίαση για τον προϋπο-
λογισµό. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Να τον κάνετε πιο όµορφο τον καπι-
ταλισµό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Καλά, ας µην κάνου-
µε τώρα φιλοσοφική συζήτηση εδώ.

Συνεχίζουµε µε την έκτη υπ’ αριθµό 177/19-11-2015 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Αχαΐας του Ποταµιού κ.
Ιάσονα Φωτήλα προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής
Ανασυγκρότησης, σχετικά µε την αλλαγή του επικεφαλής στη Δι-
εύθυνση Εσωτερικών Υποθέσεων της Ελληνικής Αστυνοµίας.

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουρ-
γός κ. Νικόλαος Τόσκας.

Κύριε Φωτήλα, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά στην πρωτολογία
σας µε µια σχετική ανοχή.

ΙΑΣΩΝ ΦΩΤΗΛΑΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, δεν έχει περάσει πολύ καιρός που σας άκουσα

στις προγραµµατικές δηλώσεις της Κυβέρνησης τον Οκτώβρη
να µιλάτε για την ανάγκη δηµιουργίας µιας Αστυνοµίας λειτουρ-
γικής και αποδοτικής που θα περιβάλλεται από κύρος και θα εµ-
πνέει σεβασµό. Επίσης, κατά την ανάληψη των καθηκόντων σας
αναφερθήκατε και στις πρωτοβουλίες που θα λαµβάνατε για την
αναβάθµιση του ρόλου της Αστυνοµίας και στη θωράκισή της για
την αντιµετώπιση κρουσµάτων διαφθοράς. 

Προσωπικά, κύριε Υπουργέ, πιστεύω ότι πραγµατικά έχετε την
καλή πρόθεση να αλλάξετε κάποια πράγµατα στην Ελληνική
Αστυνοµία. Αυτό που δεν µπορώ να κατανοήσω είναι πώς αυτή
η πρόθεση συµβαδίζει µε το γεγονός της αιφνιδιαστικής αντικα-
τάστασης του Διευθυντή της Ειδικής Αυτοτελούς Υπηρεσίας
Εσωτερικών Υποθέσεων του κ. Σταυρόπουλου.

Πράγµατι, προκαλεί πολλά ερωτηµατικά αυτή η κίνηση, διότι
ο συγκεκριµένος αξιωµατικός είχε µια ιδιαίτερα επιτυχηµένη
προϋπηρεσία στο Σώµα τόσο ως επικεφαλής του Τµήµατος Αν-
θρωποκτονιών της ΕΛΑΣ όσο και ως επικεφαλής των «Αδιάφθο-
ρων». Κατά τη διάρκεια δε της παραµονής του στην Υπηρεσία
Εσωτερικών Υποθέσεων χειρίστηκε µε απόλυτη επιτυχία -τουλά-
χιστον δεν έχω ακούσει από κανένα στόµα το αντίθετο- υποθέ-
σεις µε κυκλώµατα µεταφοράς και συγκεκριµένα µεταφοράς και
νοµιµοποίησης µεταναστών στο Λιµενικό. Τη στιγµή δε που προ-
τάθηκε η αντικατάστασή του, ήταν σε εξέλιξη συγκεκριµένες
έρευνες που αφορούσαν υποθέσεις δηµοσίου ενδιαφέροντος.
Στη συνέχεια, ο συγκεκριµένος αξιωµατικός µετακινήθηκε στη
θέση του Ε’ Υποδιευθυντή Ασφαλείας Αττικής, δηλαδή υποβαθ-
µίστηκε.

Με δεδοµένο ότι η µετακίνηση του εν λόγω αξιωµατικού δεν
συνοδεύτηκε από γενικότερες αλλαγές, µετακινήσεις αξιωµατι-
κών και ήταν µεµονωµένη, εγείρει σοβαρά ερωτήµατα τόσο για
τη σκοπιµότητά της όσο και για τον χρόνο που συντελέστηκε,
διότι αντικαταστάθηκε ένας αξιωµατικός µε πάρα πολύ καλή
αξιολόγηση από όλους στη δηµιουργικότερη στιγµή της σταδιο-
δροµίας του. 

Γι’ αυτό σας ερωτώ, κύριε Υπουργέ, µε ποιο σκεπτικό αποφα-
σίσατε την εν λόγω αντικατάσταση, λαµβάνοντας υπ’ όψιν ποια
κριτήρια; Υπήρχαν δηλαδή συγκεκριµένοι στόχοι ποιοτικοί, πο-
σοτικοί, οι οποίοι δεν επετεύχθησαν από τον συγκεκριµένο αξιω-
µατικό; Υπήρχε ένα οργανόγραµµα, το οποίο δεν το τήρησε κατά
την άσκηση των καθηκόντων του ως επικεφαλής στη συγκεκρι-
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µένη Υπηρεσία; 
Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Υπουργέ, πριν

σας δώσω τον λόγο να κάνω µία ανακοίνωση. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, σαράντα οκτώ µαθητές και
µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 2ο Γενικό
Λύκειο Καµατερού.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΟΣΚΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών

και Διοικητικής Ανασυγκρότησης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Φωτήλα, την 11η Νοεµβρίου συζητήθηκε στην Ειδική Επι-

τροπή Θεσµών και Διαφάνειας το θέµα της αντικατάστασης του
Διευθυντού Εσωτερικών Υποθέσεων της Ελληνικής Αστυνοµίας,
όπου αναπτύχθηκαν οι λόγοι για τους οποίους έγινε αυτή η αν-
τικατάσταση. 

Όµως, δεν έχω κανένα λόγο να µη συµπληρώσω και ορισµένα
επιπλέον στοιχεία και να σας ενηµερώσω ότι όταν εκκρεµούν
αυτή τη στιγµή που µιλάµε διακόσιες υποθέσεις, ενώ πέρυσι εκ-
κρεµούσαν ενενήντα µία και όταν εκκρεµούν διακόσιες δεκα-
πέντε δικογραφίες και προκαταρκτικές εξετάσεις, όταν πέρυσι
εκκρεµούσαν εκατόν δεκατέσσερις, είναι σαφείς οι ποσοτικοί -
αλλά δείχνει και κάποια ποιοτικά χαρακτηριστικά- λόγοι για τη
συγκεκριµένη αντικατάσταση, η οποία είχε µοναδικό σκοπό την
αύξηση της αποτελεσµατικότητας της συγκεκριµένης Υπηρε-
σίας, που έχει να αντιµετωπίσει τεράστια προβλήµατα και σε ό,τι
αφορά τους ελέγχους στο εσωτερικών των Σωµάτων Ασφαλείας,
αλλά και στις υποθέσεις εκτός της Ελληνικής Αστυνοµίας, για
την οποία έχει αρµοδιότητα η συγκεκριµένη Υπηρεσία. 

Εποµένως ξαναλέω ότι το κριτήριο της αποτελεσµατικότητας
ήταν ο κύριος λόγος της συγκεκριµένης αντικατάστασης, όπως
αναφέρθηκε εκτενώς στη συνεδρίαση της Επιτροπής Θεσµών
και Διαφάνειας την 11η Νοεµβρίου. 

Τώρα, βέβαια, υπάρχει κι ένα δεύτερο σκέλος στην ερώτησή
σας, το οποίο δεν το ρωτήσατε, αλλά οφείλω να σας απαντήσω. 

ΙΑΣΩΝ ΦΩΤΗΛΑΣ: Το έχω για τη δευτερολογία µου. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΟΣΚΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών

και Διοικητικής Ανασυγκρότησης): Το σκέλος αυτό συνδυάζε-
ται, βέβαια, µε πάρα πολλούς άλλους παράγοντες και θέµατα,
τα οποία συζητήσαµε σε µια ωραία συζήτηση που είχαµε χθες,
όταν ήρθατε στο Υπουργείο σαν εκπρόσωπος του κόµµατός σας
για να ενηµερωθείτε για τα θέµατα των Σωµάτων Ασφαλείας. 

Οι κρίσεις και οι προαγωγές της Ελληνικής Αστυνοµίας –θα
µου επιτρέψετε να προηγηθώ λίγο στο δεύτερο σκέλος και θα
πείτε κι εσείς για τα θέµατα από την πλευρά τη δική σας- αυτή
τη στιγµή γίνονται µε βάση το π.δ. 24/1997, όπως τροποποι-
ήθηκε στη συνέχεια, το οποίο λαµβάνει υπόψη τους ατοµικούς
φακέλους των αξιωµατικών και των υπόλοιπων στελεχών των Σω-
µάτων Ασφαλείας, τα χαρακτηριστικά, την απόδοσή τους.

Από εκεί και πέρα, εάν µε ρωτήσετε κατά πόσον είµαι ικανο-
ποιηµένος και τι προσπάθειες βρίσκονται σε εξέλιξη για τη βελ-
τίωση αυτού του συστήµατος, θα σας ενηµερώσω στο δεύτερο
σκέλος, για να µην υπερβώ και τον χρόνο µου.   

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Φωτήλα, έχετε
τον λόγο. 

ΙΑΣΩΝ ΦΩΤΗΛΑΣ: Σας ευχαριστώ. 
Κύριε Υπουργέ, επειδή διάβασα τα Πρακτικά της επιτροπής,

µιλήσατε αφηρηµένα για γενικά για ποσοτικά χαρακτηριστικά. Η
αλήθεια, όµως, που την γνωρίζουµε και οι δύο, είναι ότι οι µεγά-
λες υποθέσεις θέλουν χρόνο. Αυτό, πάντως, που είναι αξιοση-
µείωτο είναι ότι είστε ο πρώτος άνθρωπος που ακούω να
αναφέρεται αρνητικά για το έργο του συγκεκριµένου αξιωµατι-
κού. 

Επιτρέψτε µου να πω ότι το Ποτάµι είναι ίσως το µόνο κόµµα
που και προεκλογικά υποστήριζε, αλλά και συνεχίζει να υποστη-

ρίζει, την ανάγκη αποκοµµατικοποίησης της Ελληνικής Αστυνο-
µίας και τον εκδηµοκρατισµό της λειτουργίας της.

Άκουσα κι εσάς –δεν διαφωνείτε µαζί µου- ότι συνολικά ο τρό-
πος λειτουργίας της Ελληνικής Αστυνοµίας χρήζει άµεσων αλ-
λαγών και πρώτα απ’ όλα είναι το σύστηµα των κρίσεων και
προαγωγών που πρέπει να αλλάξει από τη βάση του. Είναι αδή-
ριτη η ανάγκη ριζικής αναθεώρησης του υφισταµένου συστήµα-
τος κρίσεων και προαγωγών, και να θεσµοθετηθεί, επιτέλους,
ένα δίκαιο και αντικειµενικό σύστηµα, µακριά από πολιτικές και
εξωγενείς παρεµβάσεις, όπως αρµόζει σε µία σύγχρονη Αστυ-
νοµία.

Τα υπάρχοντα προεδρικά διατάγµατα, τόσο το 24/1997 όσο
και το 373/2002, προβλέπουν κάποια κριτήρια, ποσοτικά και ποι-
οτικά προσόντα, για τις κρίσεις.  Όµως η διακριτική ευχέρεια του
εκάστοτε Υπουργού είναι καθοριστικής σηµασίας, ώστε η διαδι-
κασία να συνοψίζεται στο εξής: Ο Υπουργός προτείνει, ο Αρχη-
γός υπογράφει, δηλαδή δέχεται, και µετά ο Υπουργός επικυρώ-
νει.

Νοµίζω ότι έχουν ωριµάσει αρκετά οι συνθήκες, ώστε όλα τα
κόµµατα να προσκληθούν σε έναν διάλογο και το σύστηµα των
κρίσεων και των προαγωγών της Ελληνικής Αστυνοµίας να γίνει
πιο αξιοκρατικό, µε βάση και αντικειµενικά κριτήρια, όπως σπου-
δές, γλώσσες, αξιολόγηση εµπειρίας και άλλα. 

Αυτό, λοιπόν, που ρωτάω είναι εάν είναι στις άµεσες προθέ-
σεις σας να προχωρήσετε σε σαρωτικές αλλαγές, να εκσυγχρο-
νίσετε το σύστηµα των κρίσεων, εάν προτίθεστε να συµβάλλετε
στην καθιέρωση ενός αντικειµενικού, ορθολογικού, δίκαιου και
κυρίως αξιοκρατικού συστήµατος κρίσεων και προαγωγών για
την Ελληνική Αστυνοµία, εάν υπάρχουν ήδη πρωτοβουλίες, τις
οποίες έχετε αναλάβει και εάν ναι, τότε ποιες είναι αυτές. Επίσης,
θέλω να ρωτήσω και εάν υπάρχει συγκεκριµένο χρονοδιά-
γραµµα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τον λόγο έχει ο κύ-

ριος Υπουργός.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΟΣΚΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών

και Διοικητικής Ανασυγκρότησης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Φωτήλα, θα µου επιτρέψετε να εντοπίσω και κάποια αν-

τιφατικότητα. Δεν ξέρω, εάν θέλετε σαρωτικές αλλαγές, από τη
στιγµή που τίθεται θέµα για την αλλαγή ενός προσώπου. Άρα,
ναι ή όχι στις σαρωτικές αλλαγές; Εγώ δεν θα επιµείνω στο θέµα
των σαρωτικών αλλαγών ούτε πιστεύω ότι πρέπει να γίνουν σα-
ρωτικές αλλαγές χωρίς λόγο. Πρέπει να γίνουν εξορθολογισµοί,
πρέπει να γίνουν αλλαγές εκεί που χρειάζεται και να διατηρη-
θούν οι τοµείς οι οποίοι αποδίδουν και είµαστε ευχαριστηµένοι
για την απόδοσή τους.

Πράγµατι, στο θέµα των κρίσεων και προαγωγών πρέπει συ-
νέχεια να εκσυγχρονιζόµαστε, πρέπει συνέχεια να παίρνουµε τα
διδάγµατά µας και από άλλους φορείς του δηµοσίου ή -αν θέ-
λετε- και του εξωτερικού. Ξεκίνησε µια προσπάθεια από τον
Οκτώβριο του 2014 –απ’ ό,τι βλέπω εδώ στις ενηµερώσεις µου-
για να εκσυγχρονιστεί το σύστηµα κρίσεων και προαγωγών. Για
κάποιον γραφειοκρατικό λόγο κόλλησε. Η προσπάθεια αυτή συ-
νεχίστηκε τον Μάιο του 2015. Και αυτή τη στιγµή, µετά από εν-
τολές που έχω δώσει, βρίσκεται από προχθές, δηλαδή από τις
24/11, στο γραφείο του Γενικού Γραµµατέα µια συνολική πρό-
ταση, που ακριβώς λαµβάνει υπ’ όψιν, επικαιροποιεί και κωδικο-
ποιεί τις διατάξεις, προβλέπει αλλαγή του τρόπου βαθµολό-
γησης, κοινοποίηση και χορήγηση των αντιγράφων της βαθµο-
λογίας στους ενδιαφερόµενους, αιτιολόγηση της βαθµολογίας
για όσους αξιολογούνται σαν εξαίρετοι, ώστε να σταµατήσει
αυτό το φαινόµενο, όπου όλοι είναι άριστοι -και µετά δεν ξέ-
ρουµε ποιον να κρίνουµε ή µετά λένε κάποιοι «γιατί µε αποστρα-
τεύσατε, αφού ήµουν άριστος;»- και επικύρωση της βαθµολογίας
από τα αρµόδια συµβούλια κρίσεων.

Σε αυτή την κατεύθυνση εµείς θέλουµε να συνεχίσουµε. Δεν
έχουµε καµµία πρόθεση, καµµία διάθεση για κοµµατικοποίηση
του συστήµατος. Επιτέλους, πρέπει τα Σώµατα Ασφαλείας να κι-
νηθούν στην κατεύθυνση της εξυπηρέτησης του ελληνικού λαού
και του δηµοσίου συµφέροντος, γιατί οποιαδήποτε άλλη «πολυ-
τέλεια» εξυπηρέτησης άλλων συµφερόντων αυτή τη στιγµή είναι
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πέρα από τις προθέσεις µας και είναι επικίνδυνη αντίληψη.
Εκεί θα κινηθούµε εµείς, µε βάση τα κριτήρια της αποτελεσµα-

τικότητας, και νοµίζω ότι από τον λίγο καιρό που είµαι στο
Υπουργείο δεν θα µπορούσε να µε κατηγορήσει κάποιος ότι δεν
κάνω αλλαγές και τοµές εκεί όπου χρειάζεται. Εξάλλου, τα συ-
ζητήσαµε και χθες. Οι προτάσεις σας, όµως, είναι ευπρόσδεκτες,
όπως και όλων των κοµµάτων, σε αυτή την κατεύθυνση. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τα καταγράψαµε,

κύριε Υπουργέ, όπως και τη δήλωση και δέσµευσή σας ότι δεν
θα κάνετε κοµµατικές αλλαγές. Πάντως, ακόµη η Βουλή απάν-
τηση δεν έχει πάρει για έναν πραγµατικά άριστο –δεν σας
αφορά, δεν είναι επί των ηµερών σας- αξιωµατικό, τον κ. Πανα-
γιώτη Στάθη, που τον αποστράτευσε µάλιστα η προηγούµενη κυ-
βέρνηση, σε ηλικία µικρότερη των πενήντα ετών. Ακόµα δεν µας
έχει απαντήσει κανείς το γιατί. Εγώ ξέρω. Όµως η Κυβέρνηση
δεν έχει απαντήσει.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΟΣΚΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών
και Διοικητικής Ανασυγκρότησης): Δεν µε αφορά και το ξέρετε,
κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Δεν σας αφορά. Δεν
έχετε καµµία ευθύνη εσείς. Το δηλώνω, για να µην παρεξηγη-
θούµε

Ευχαριστούµε πολύ, λοιπόν.
Προχωρούµε στην τελευταία προς συζήτηση, την όγδοη µε

αριθµό 174/18-11-2015 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του
Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης της Ένωσης Κεντρώων κ. Ιωάννη Σα-
ρίδη προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την αναδροµική κατάργηση
ευνοϊκής ρύθµισης για τους νέους ασφαλισµένους του Ενιαίου
Ταµείου Ανεξάρτητα Απασχολούµενων (ΕΤΑΑ). 

Στην επίκαιρη αυτή ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός Ερ-
γασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ.
Αναστάσιος Πετρόπουλος.

Ορίστε, κύριε Σαρίδη, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Κύριε Υπουργέ, µε το άρθρο 21 του

ν.4337/2015 καταργήθηκε, και µάλιστα αναδροµικά, η δυνατό-
τητα των νέων, από 1-1-1993, ασφαλισµένων του ΕΤΑΑ να επιλέ-
γουν χαµηλότερη ασφαλιστική κατηγορία. Την ευνοϊκή αυτή
ρύθµιση είχε εισηγηθεί η ίδια η Κυβέρνησή σας µε το άρθρο 39
του ν.4331 τον Ιούλιο του 2015. 

Στα συνολικά προβλήµατα τα οποία µαστίζουν τον κλάδο των
ασφαλισµένων του ΕΤΑΑ έρχεται να προστεθεί, κύριε Υπουργέ,
και αυτό. Η διάταξη που καταργήθηκε έδινε τη δυνατότητα σε
ασφαλισµένους µε µειωµένο εισόδηµα να υπαχθούν σε χαµηλό-
τερες ασφαλιστικές κατηγορίες, κάτι που είχε παράλληλα και θε-
τικά αποτελέσµατα όσον αφορά την είσπραξη του ταµείου. 

Με την κατάργηση της ρύθµισης αυτής όποιος αδυνατεί να
καταβάλλει τις εισφορές του δεν είναι απλά ασυνεπής, αλλά ου-
σιαστικά τίθεται και εκτός επαγγέλµατος, κύριε Υπουργέ. Οι νέοι
επιστήµονες που έχουν µείνει στον τόπο µας έχουν να αντιµετω-
πίσουν, εκτός από την ανεργία, και τον παραλογισµό τού να πλη-
ρώσουν κάτι όταν δεν λαµβάνουν κάτι αντίστοιχο. Δεν µπορεί να
υποχρεώνεται ο Έλληνας πολίτης, ο µηχανικός, ο δικηγόρος, ο
γιατρός, ο συµβολαιογράφος να καταβάλλει εισφορές, που δεν
αναλογούν στο εισόδηµά του ή στη δυνατότητά του. 

Η ευνοϊκή αυτή διάταξη, όπως ψηφίστηκε µόλις τον περα-
σµένο Ιούλιο, ήταν χρήσιµη. Η νέα διάταξη, που επαναφέρει το
προηγούµενο καθεστώς της αυτόµατης ανακλιµάκωσης των
ασφαλιστικών εισφορών, στερείται, για εµάς, λογικής βάσης.

Ερωτάσθε, κύριε Υπουργέ: Γιατί επιµείνατε και προχωρήσατε
στην κατάργηση µιας ευνοϊκής ρύθµισης, την οποία µάλιστα
εσείς εισηγηθήκατε και θεσµοθετήσατε πριν από λίγους µήνες,
παρά το γεγονός ότι η εφαρµογή της αποδείχθηκε επιτυχηµένη;
Πώς θα αντιµετωπίσετε την αύξηση αποδηµητικών ροών στο
εξωτερικό εξαιρετικά καταρτισµένων Ελλήνων επιστηµόνων;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Σας ευχαριστώ, κύριε
Σαρίδη.

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοι-

νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε.
Είναι αλήθεια, κύριε Σαρίδη, ότι πρόκειται για µια διάταξη η

οποία θα είχε µικρή διάρκεια, έληγε έτσι και αλλιώς στις 31 Δε-
κεµβρίου του 2016 αυτή η δυνατότητα επιλογής κατώτερων ασ-
φαλιστικών κατηγοριών. Όµως, τα στοιχεία που θα σας δώσω µε
την απάντησή µου αποδεικνύουν, και θέλω να το δείτε και εσείς
στο κόµµα σας, ότι απαιτείται µια γενναία µεταρρύθµιση του
ασφαλιστικού συστήµατος.

Έχει ενδιαφέρον το τι συνέβη µε αυτήν τη ρύθµιση για το Ενι-
αίο Ταµείο Αυτοτελώς Απασχολούµενων και το πόσοι έσπευσαν
να αξιοποιήσουν αυτή τη δυνατότητα. 

Πρέπει να σας πω πριν ότι το δεύτερο εξάµηνο του 2014 οι
µισοί περίπου µηχανικοί –να σας πω τα στοιχεία του ΤΣΜΕΔΕ,
για να µην σας πω όλους τους τοµείς- δεν πλήρωσαν εισφορές.
Πλήρωσαν περίπου τριάντα τρεις χιλιάδες, ενώ εξήντα έξι χιλιά-
δες και κάτι παραπάνω ήταν οι ασφαλισµένοι που όφειλαν να
πληρώσουν, µε βάση τα ειδοποιητήρια που έλαβαν. Οι µισοί πε-
ρίπου δεν πλήρωσαν και γι’ αυτόν τον λόγο έγινε και αυτή η διά-
ταξη από την Κυβέρνησή µας, πράγµατι, για να δοθεί µια δυνα-
τότητα διευκόλυνσης. 

Είκοσι χιλιάδες µηχανικοί υπέβαλαν αίτηση υπαγωγής στις κα-
τώτερες κατηγορίες, περίπου επτά χιλιάδες από τους υγειονο-
µικούς και περίπου τέσσερις χιλιάδες από τους δικηγόρους.

Ας µείνουµε, όµως, στο παράδειγµα των µηχανικών. Περίπου
επτά χιλιάδες από τις είκοσι χιλιάδες ήταν οφειλέτες. Οι άλλοι
δεκατρείς χιλιάδες δεν ήταν οφειλέτες, αλλά επέλεξαν να µει-
ώσουν τη συνεισφορά στον τοµέα τους, προκειµένου να εξοικο-
νοµήσουν χρήµατα για τις υπόλοιπες ανάγκες τους. Είναι θεµιτό,
µέσα σε συνθήκες κρίσης, αλλά όχι πάντα, και δεν ξέρουµε σε
ποιον βαθµό αυτό ήταν αναγκαίο για όλους. Γιατί υπάρχει µία
ροπή δυστυχώς, επειδή δεν υπάρχει εµπιστοσύνη στο σύστηµα
κοινωνικής ασφάλισης, πολλοί να αποφεύγουν να εισφέρουν
παρ’ όλο που θα µπορούν. Δεν ξέρουµε το µέγεθος. Όµως, ας
µείνουµε σε αυτούς που έχουν το πραγµατικό πρόβληµα. Αυτοί
είναι  επτά χιλιάδες µόνο. Είκοσι έξι χιλιάδες, δηλαδή, έµειναν
απ’ έξω. Από τους συνολικά τριάντα τέσσερις χιλιάδες οφειλέ-
τες, µόνο επτά χιλιάδες έσπευσαν να αξιοποιήσουν αυτήν τη δυ-
νατότητα. Εποµένως, αυτό που πρέπει να κάνουµε είναι να
κάνουµε κάτι πολύ πιο δραστικό για τους ασφαλισµένους σε
αυτόν τον χειµαζόµενο κλάδο ιδίως των µηχανικών που έχει τον
µεγαλύτερο αριθµό ανασφάλιστων και τον µεγαλύτερο αριθµό
οφειλετών.

Κι αυτό που πρέπει να κάνουµε είναι να ρυθµίσουµε έτσι το
σύστηµα κοινωνικής ασφάλισης, ώστε να µπορεί να ανταποκρί-
νεται κανείς στις ασφαλιστικές εισφορές που πρέπει να καταβάλ-
λει. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ο συνάδελφος κ. Σα-
ρίδης έχει τον λόγο για τρία λεπτά, για να δευτερολογήσει.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Κύριε Υπουργέ, ακριβώς γι’ αυτόν τον
λόγο τον οποίον αναφέρατε κρίνεται απαραίτητο από τη δική σας
την πλευρά να προχωρήσετε στη ρύθµιση αυτή. Φαντάζεστε ότι
ακριβώς γι’ αυτόν τον λόγο ούτε οι µισοί απ’ αυτούς οι οποίοι
κλήθηκαν να προχωρήσουν στις συγκεκριµένες ρυθµίσεις µπό-
ρεσαν να υλοποιήσουν τις ρυθµίσεις αυτές, άρα αντιλαµβάνεστε
σε τι εξαθλίωση έχει φτάσει ο κλάδος, αν µη τι άλλο! Εγώ προ-
έρχοµαι από τον κλάδο των µηχανικών και µάλιστα να σας πω
ευθέως ότι ήµουν ένας απ’ αυτούς –τους µισούς- οι οποίοι δεν
προχώρησαν στη ρύθµιση των οφειλών του 2014, λόγω διαφό-
ρων άλλων επαγγελµατικών και προσωπικών υποχρεώσεων. 

Κύριε Υπουργέ, δεν απαντήσατε στο συγκεκριµένο ερώτηµα
το οποίο σας έθεσα. Ενδεχοµένως µέσα από ένα ασφαλιστικό
νοµοσχέδιο το οποίο µπορεί να φέρετε να δούµε την άποψή σας
όσον αφορά την αντιµετώπιση αυτού του προβλήµατος. Όπως
και να έχει, όµως, χάνετε χρόνο κι εσείς και η Κυβέρνησή σας.
Αφήνουµε τον χρόνο και περνάει και τον χρόνο αυτό τον οποίον
περνάει τον πληρώνει ο ελληνικός λαός. Πρέπει να καταλάβετε
ότι πρέπει να κινηθείτε. Δεν έχουµε άλλο το δικαίωµα να καθυ-
στερούµε. Ρωτάει η Ευρώπη, ρωτούν οι δανειστές, ρωτούν οι θε-
σµοί. Λένε: Κάντε κάτι. Γιατί δεν κάνετε; 

Πρέπει επιτέλους να κάνετε κάτι, κύριε Υπουργέ. 
Μου είπατε κάποια στοιχεία. Έχω κι εγώ να σας δώσω κάποια
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στοιχεία –µικρά µεν- τα οποία µπορεί να ωφέλησαν, έστω λίγο,
το ασφαλιστικό ταµείο του ΕΤΑΑ, αλλά το ωφέλησαν, κύριε Υ-
πουργέ, και έπρεπε να το λάβετε υπ’ όψιν σας. 

Σύµφωνα, λοιπόν, µε τα στοιχεία αυτά, η εισπραξιµότητα όσον
αφορά τα έσοδα του ΕΤΑΑ από εισφορές αυξήθηκε από 48% σε
61% για τους µηχανικούς, από 72% σε 85% για τους δικηγόρους
και από 62% σε 75% για τους γιατρούς. Αυτά, λοιπόν, έπρεπε ο
νοµοθέτης και προνοµοθετικά να τα εκτιµήσει και να τα αξιολο-
γήσει. Δεν τα αξιολόγησε, προχώρησε στην κατάργηση της ρύθ-
µισης αυτής και έφερε εκ νέου την καινούργια, που για εµάς είναι
κοινωνικά άδικη και καταστροφική για τη βιωσιµότητα του ΕΤΑΑ. 

Το µεγάλο ερώτηµα είναι εάν πλέον και µετά ακριβώς τις
όποιες ρυθµίσεις φέρετε εσείς για το ΕΤΑΑ, θα µπορέσουν να
υπάρξουν έστω ελάχιστα περιθώρια βιωσιµότητας του ασφαλι-
στικού αυτού ταµείου. Για εµάς, η απάντηση είναι «όχι», αλλά θα
θέλαµε σαφώς τη θέση σας πάνω σ’ αυτό. 

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ο κύριος Υφυπουρ-

γός έχει τον λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοι-

νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Κύριε Σα-
ρίδη, δεν ισχυρίστηκα ότι καλώς καταργήθηκε αυτή η διάταξη.
Ισχυρίστηκα ότι ήταν αναποτελεσµατική, ανεπαρκής. Το γιατί κα-
ταργήθηκε εξηγήθηκε κι όταν καταργήθηκε, κατά την ηµέρα της
ψήφισης της σχετικής διάταξης που κατήργησε αυτήν την προ-
ηγούµενη. Και εξηγήθηκε ότι ήταν µια κατάσταση µέσα στις συν-
θήκες ασφυκτικής πίεσης που υφίστατο η Κυβέρνηση ενόψει της
ανακεφαλαιοποίησης των τραπεζών να δεχθεί έναν όρο ο ο-
ποίος, όµως, για εµάς δεν ήταν και διατηρήσιµος ενόψει µιας µε-
ταρρύθµισης στην οποία προχωράµε. Και προχωράµε πάρα
πολύ γρήγορα για ένα τέτοιο εγχείρηµα, δεν είναι αργά τα βή-
µατά µας. Εξήγηση, επίσης, µε στοιχεία ότι περίπου το 1/5 των
µηχανικών οφειλετών, που είναι ανασφάλιστοι, αξιοποίησε αυτή
τη δυνατότητα επιλογής δυο κατώτερων κατηγοριών. Το 1/5,
διότι το υπόλοιπο δεν µπήκε σ’ αυτή τη διαδικασία.

Αυτό δείχνει ότι το µέτρο δεν αρκεί. Πρέπει να κάνουµε µια
µεταρρύθµιση, για να µπορέσουµε να έχουµε ασφαλισµένους

τους ανθρώπους στη χώρα µας. Και δεν είναι ασφαλισµένοι. Το
ξέρετε, υποθέτω ότι είναι γνωστό οπωσδήποτε και σε εσάς, αλλά
και σε όλη τη χώρα, ότι για µεγάλο διάστηµα είχαµε ανθρώπους
που έπασχαν από σοβαρά νοσήµατα, χωρίς να έχουν τη δυνατό-
τητα να πάρουν φάρµακα κι αυτό το πρόβληµα η Κυβέρνηση το
αντιµετωπίζει σήµερα. Να σας πω και κάτι ακόµα. Ας επαινέ-
σουµε την Κυβέρνηση για το ότι το άρθρο 37 του ν.4331/2015 -
του Ιουλίου δηλαδή, 2-7-2015- το διατηρήσαµε. 

Με το άρθρο αυτό καταργήσαµε τις ποινικές διώξεις, τις ποι-
νές που εκκρεµούσαν και τις δίκες που δεν είχαν γίνει για όσους
όφειλαν στο ΕΤΑΑ και στον ΟΑΕΕ. Αυτό δεν κρέµεται ως δαµό-
κλεια σπάθη απέναντι στους ανήµπορους συνανθρώπους µας
που δεν µπορούν να πληρώσουν τις ασφαλιστικές εισφορές
τους. Αυτό πρέπει να το κρατήσουµε φυσικά και το κρατήσαµε. 

Το άλλο είναι ενταγµένο µέσα στη µεταρρύθµιση. Όµως, όπως
σας είπα, όταν συµβαίνει το 1/5 των οφειλετών να µην µπαίνει σε
µια ευνοϊκή ρύθµιση επιλογής κατώτερων ασφαλιστικών εισφο-
ρών, αυτό δείχνει ότι το πρόβληµα στην οικονοµία µας είναι πάρα
πολύ τραγικό. Αυτό είναι που αναγκάζει πολλούς άξιους συνα-
δέλφους µας, επιστήµονες, εργαζόµενους, να καταφεύγουν στην
αναζήτηση δουλειάς σε άλλες χώρες. Και αυτό είναι θέµα και
στοίχηµα για την Κυβέρνηση, για την ανάπτυξη που πρέπει να
επιφέρουµε, για να µπορέσουµε να κρατήσουµε τον κόσµο εδώ
και να δουλέψουµε όλοι. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ευχαριστώ και εγώ,

κύριε Υπουργέ. 
Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 10.38’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο, Παρασκευή 27 Νοεµβρίου 2015 και ώρα
10.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό
έλεγχο, συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων, σύµφωνα µε την ηµε-
ρήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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